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stvorena materijalna baza 1 prirodni uvjeti kojima raspo
laže naše područje omogućuju da se do 1970. godine postigne još 
dinamičniji i efikasniji privredni razvoj. Osnovni pravci toga 
razvoja usmjereni su na aluminijsku industriju, turizam i lučko- 
■pomorsku privredu.

Aluminijska industrija predsta
vlja u perspektivi najrazvijeniju 
granu industrije na šibenskoj 
općini. Bogate rezerve boksita, 
blizina izvora elektroenergije, 
već stvoreni kapaciteti za proiz
vodnju i preradu aluminija, te 
kapaciteti za proizvodnju elek
troda i masa — otvaraju široke 
mogućnosti za njen brži razvoj. 
Novi zadaci usmjereni su prven
stveno na proširenje, rekonstruk
ciju i modernizaciju objekata u 
toj grani. Uz proširenje prerađi- 
vačluh kapaciteta do 45.CI00 tona 
godišnje proizvodnje, poduzima
ju se odgovarajuće mjere za iz
gradnju nove elektrolize kapaci
teta od 50.000 tona. Tako rastu
će potrebe aluminijske industri
je zahtijevaju i povećanje proiz
vodnje anocinih blokova od 50.0(X) 
tona godišnje.

Uporedo s tim otvaraju se ši
roke mogućnosti i za povećanje 
proizvodnje aluminijskih final
nih proizvoda. Poduzeće »Palk«, 
koje danas raspolaže suvreme
nom eloksirnicom, daje sigurnu 

; garanciju za jedno takvo ostva- 
: renje. I u drugim industrijskim 
;i djelatnostima, koje još uvijek ra
de sa zastarjelim sredstvima za 
proizvodnju, potrebno je izvršiti 
modernizaciju i proširenje kapa
citeta, kako bi i te radne organi
zacije bile dovedene u ravnopra
van položaj privređivanja.

Posebna pažnja posvetit će se 
turističkoj. privredi. Svestrani 
značaj te privrede je u tome što, 
osim ugostiteljstva, aktivira i niz 
drugih djelatnosti, kao poljopri
vredu, saobraćaj, trgovinu, za
natstvo, kućnu radinost, komu
nalnu djelatnost i društvene slu- 

i žbe. Uz jačanje komercijalnog 
‘ ugostiteljstva i lične inicijative 
u turizmu, znatni napori uložit 
će se i u tzv. pratećim djelatno
stima. Ovo područje će u 1970. 
godini raspolagati sa oko 30.000 
ležaja, od čega 6.000 u komerci
jalnom ugostiteljstvu. Time bi se 
moglo ostvariti oko milijun no
ćenja ili za četiri puta više nego 
u 1966. godini, i oko milijun no
ćenja domaćih turista, što pred
stavlja povećanje za jedan put u 
odnosu na 1966. godinu.

U saobraćaju će se izvršiti ne
koliko većih zahvata. Radi pove

ćanja propusne moći i ekono
mičnije eksploatacije, predviđa 
se rekonstrukcija željezničke 
pruge Šibenik-Perković-Knin. U 
pomorskom saobraćaju očekuje 
se zamjena i proširenje zastarje
lih brodskih kapaciteta suvre
menijim plovnim jedinicama, te 
bolje korištenje kapaciteta ši
benske luke. U cestovnom sao
braćaju modernizirat će se cesta 
Sibenik-Drniš-Knin s odvojkom 
za Skradin, a izgradit će se pri
ključci za Zaton, Raslinu, Zabla- 
će i neka dmga naseljena mjesta

na području općine. U PTT sao
braćaju osnovna orijentacija bit 
će usmjerena na proširenje i a- 
utomatizaciju magistralnih i lo
kalnih telefonsko-telegrafskih ve
za.

Paralelno s tim vodit će se ra
čuna o komunalnim službama, 
posebno o vodoopskrbi i elektri
fikaciji.

Polazeći od realnih ocjena, na
rodni dohodak će od 25,8 milijar
di dinara u 1965. godini porasti 
na 49,3 milijarde u 1970. godini. 
Na toj osnovi očekuje se pove
ćanje i narodnog dohotka po 
jednom stanovniku, i to od 315 
na 553 tisuće dinara, što bi nas u 
1970. godini uvrstilo u razvijeni
je općine na području SR Hrvat
ske. (j)

NA PRETKANDIDACIONIM SKUPOVIMA

Predloženi prvi kandidati 
za općinske odbornike

Izbori za polovinu odbornika 
Skupštine opčine Šibenik, koji
ma ove godine ističe mandat, 
održat će se 23. travnja ove go
dine. U predizbomoj aktivnosti, 
koja već duže vrijeme traje na 
cijelom području šibenske op
ćine, odiiiavaju se diskusije o 
mogućim kandidatima. Prošlog 
tjedna započeli su i pretkandi- 
dacioni skupovi u Šibeniku i u 
okolnim selima, na kojima su 
predloženi prvi kandidati za op
ćinske odbornike Skupštine op
ćine Šibenik.

U Mandalini su za kandidate 
predloženi Ivo Mlšura, penzio
nirani oficir, i Ivo Erglć, rad
nik, na Baldeklnu II I  Momčilo 
Despotovlć, profesor, i Sveto 
Orlić, penzionirani oficir, a na

Šubićevcu II predloženi su inž. 
Davor Prgln, šlme Stulić, pen
zioner, Emica Bego, službenik i 
Mijo Blaće, penzioner.

U Krapnju su predloženi Lju
bo Jurlć, penzioner, te Frane 
Jaram i Luka Milutin, diplomi
rani ekonomisti, Prvlć Luka i 
šepurlna istakla je kao kandi
date Maksima Mijata, penzione
ra, te Petra Dražića, učitelja, i 
Sanu Jurlin, službetiika. U Ro- 
goznici su predloženi Nikola 
Županović, službenik, i Ivo Mi- 
jallć, radtilk, u Zablaću Veselin 
Grgas, penzioner, u Jarebinja- 
ku Marin Živkovlć, jtoljoprlv- 
rednlk, a u Sonković - Gračacu 
predloženi su za kandidate Ni
kola Draglć, penzioner, i Vlce 
Rajčić p. lose, penzioner, ( j )

Sjednica Skupštine općine
luče je održana zajednička 

sjednica svih vijeća Skupštine 
općine Šibenik, na kojoj je, me
đu ostalim, donijeta odluka o 
općinskim doprinosima i pore
zima građana, zatim odluka o 
porezu na promet, te zaključak 
o davanju suglasnosti na odlu
ku Skupštine Komunalne zajed
nice socijalnog osiguranja o o

Građani šibenske komune i osobe koje se nalaze na privremenom radu 
u inozemstvu kupili su prošle godine posredstvom »Brodokomerca« u Šibe
niku razne robe uz popust od 20 i više posto — u iznosu od blizu 250 mili
juna starih dinara.

l\ema više 
za devize

dređivanju stopa osnovnog i do
datnog doprinosa za zdravstve
no osiguranje.

Na sjednici je usvojen i za
ključak o dodjeli građevinskog 
zemljišta iz društvenog vlasništ
va 48-rici građana radi izgradnje 

obiteljskih kuća. Nadalje je usvo
jen izvještaj Komisije za radno 
vrijeme Skupštine općine Šibenik, 
kojim je radnim organizacijama 
odobreno da od 1. ožujka ove 
godine pređu na 42-satni radni 
tjedan.

Skraćeno radno vrijeme uvo
de ove radne organizacije: 
»Štampa«, ribokomblnat »Kor- 
nat«. Kino - poduzeće, Brijačko- 
rfrizersko zadružno poduzeće, 
ugostiteljsko poduzeće »šubi- 
ćevac«, zatim »Primošten«, »Ka
menar«, Zanatsko - stolarska ra
dnja u Zlarlnu, te poljoprivred
ne zadruge u Cisti Maloj i Skra
dinu. (j )

Prošle su godine naši gađa
ni koji su raspolagali deviznim 
sredstvima mogli uraditi veoma 
korisnu stvar: mogli su, na pri
mjer, plaćajući televizor deviz
nim sredstvima, zaraditi (u od- 

5 nosu na kupca koji je plaćao 
!; dinarom) i do 70 tisuća starih 
i dinara. Mnogi su to pravo (i 
i' priliku) iskoristili. Naravno, 
i najviše deviza došlo je iz ino- 

zemstva, od osoba koje se tamo 
; nalaze na privremenom radu.

Evo nekih p>odataka: posred
stvom filijale »Brodokomerca« 
u Šibeniku naši su građani pro
šle godine nabavili raznih teh- 

, ničkih pomagala i ostalih po- 
' trepština u vrijednosti od oko 

249 milijuna i 920 tisuća starih 
: dinara. Usluge »Brodokomerca« 

koristilo je više od 2.000 oso

ba. Od stranih sredstava plaća
nja na američki dolar otpada 
oko 40 pKJSto, a na zapadnonje
mačku marku 30 posto. Za nji
ma slijede: holandski guldeni, 
austrijski šilinzi, talijanske lire, 
itd.

Sta su građani najviše kupo
vali? Široka je skala artikala, 
ali su po »zastupljenosti« na pr
vo mjesto izbili televizori, šted
njaci, razna kućna pomaka, a 
najmanje odjevni predmeti 
i prehrambeni artikli. Da 
li će i ove godine »Bro- 
dokomerc« uspjeti realizira
ti toliki iznos, teško je re
ći. Naime, došlo je do restrikci
ja u korištenju popusta pri ku
povini za strana sredstva plaća
nja i sve će ovisiti o razgovori
ma koji se ovih dana vode. (B)

DANAS O REORGANIZACIJI
OPĆINSKOG KOMITETA SK

Danas će se u 17 sati u dvora
ni Općinskog sindikalnog vijeća 
sastati članovi plenuma Općin
skog komiteta SK Šibenik, koji 
će raspravljati o nekim aktuel- 
nim pitanjima. Osim informaci
je o teškoćama daljnje proiz
vodnje u Tvornici elektroda i 
ferolegura, koja će se prezenti
rati članovima plenuma, na da
našnjoj sjednici donijet će se 
i odluke o reorganizaciji Op
ćinskog komiteta SK i o spaja
nju Sekretarijata za unutrašnje 
poslove. Narodne i Saobraćaj
ne milicije. Sve tri Institucije 
djelovat će ubuduće u okviru je
dinstvene organizacije, ( j )

l\[ove perspektive 
oko mosta

Nove i atraktivne perspektive pružit će se ove sezone brojnim motoriziranim turistima koji 
se budu zaustavljali na moštu »Šibenik«.

Jedan od najljepših kanala na našoj obali, u kojem se miješa voda rijeke Krke s morem, ot
krit će svoje litice 1 svoje uvale novim posjetiocima.

Dovršenje motela kojeg podiže »Medveščak« — vezat će za most 1 kanal još više turista.
Njima bi trebalo pružiti i mogućnosti za kupanje na tom mjestu, kao i za kraće izlete. No, 

pristup obali veoma je težak, a zasuto je i ono malo staze koja je dosad postojala.
Brodska linija za Skradin ukinuta je prije desetak dana. A kada bude gotov priključak za 

Raslinu i Zaton, bijelog broda sasvim će nestati.
Do podnožja mosta trebalo bi urediti nešto poput stepeništa i malog pristaništa, kako je to 

riješeno i uz Maslinički most. A trebalo bi i jedan mali brod postaviti ispod mosta, koji bi krstario 
do Prokljanskog jezera i slapova Krke. Takva potreba vjerojatno će se osjetiti čim sezona počne.

Tekst i snimak: J. Celar

N O V I  A U T O B U S N I  R E D  V O Ž N J E

Brže, češće i udobnije
Nakon dužih priprema, konačno su završene sve međurepubličke, republičke i kotarske kon

ferencije u vezi s registracijom autobusnUi linija za predstojeću turističku sezonu i odgovarajućih 
voznih redova koji će važiti od 1. lipnja ove godine do 31. svibnja slijedeće godine.

Može se ocijeniti da je i pored Instrumenata privredne reforme, koji su mnogim prevoznicl- 
ma stavili izvjesna ograničenja u samoj naravi poslovanja, došlo do povećanja broja linija, kako 
međurepubličl^ i republičkih, tako i kotarskih. U slijedećoj sezoni bit će, dakle, na raspolaganju 
— znatno više kapaciteta.

Od međurepubličkiii linija ko
je je održavalo Autrotransport- 
no poduzeće Šibenik i dalje o- 
staje sezonska linija za Beo
grad, koja će saobraćati od 1. 
V II do 15. IX  ove godine, sa 
polaskom iz Šibenika u 4,00 od
nosno iz Beograda 5,00 sati.

Prvi put ovo jx)duzeće stupa 
u kooperaciju sa splitskim 
»Prometom«, s kojim će održa
vati sezonsku liniju Ljubljana — 
Split, sa polaskom iz Šibenika 
u 8 sati i sa polaskom iz Ljub
ljane u 5,30 sati.

Novost predstavlja i to da se 
dosadašnja sezonska linija Ljub
ljana — Split, u kooperaciji sa 
»Ljubljana - transportom«, od 
1. lipnja ove godine pretvara u 
stalnu liniju — sa polaskom 
iz Šibenika u 19,30 i sa povrat
kom iz Ljubljane u 19,15 sati.

Od republičkih linija bivša se
zonska noćna linija prema Za
grebu sada se također uvodi kao 
stalna — na relaciji Split — Za
greb.

Polazak iz Šibenika u 20,30, a 
iz Zagreba u 21 sat. Za razliku 
od prošle godine, autobus ove 
linije neće skretati u Murter, 
već će putnike za to mjesto pre
voziti jx)seban kombij sa ras
krsnice za Tijesno.

Uvodi se i nova stalna noćna 
linija Rijeka — Dubrovnik, sa 
polaskom iz Šibenika u 23,00, 
odnosno sa povratkom iz Rijeke 
u 18 sati. Na taj način mogu se 
putnici koji poslom putuju u 
Rijeku u roku od 24 sata vratiti 
u Šibenik.

Bivša stalna linija Split — Ri
jeka sada je registrirana kao 
stalna dnevna linija Dubrovnik 
— Rijeka, sa polaskom iz Šibe
nika u 13 sati sa polaskom iz 
Rijeke u 7,00.

Na kotarskim linijama i dalje 
su ostale linije iz Šibenika za 
Dubrovnik, sa polaskom u 5,15 i 
11,30, odnosno u povratku u 
13,00 i 18,30 sati.

Pored toga, otvara se nova li
nija Zadar — Dubrovnik, sa po
laskom iz Šibenika u 17,30, od
nosno iz Dubrovnika u 7,00. Ta
ko će s prethodnim republičkim 
linijama postojati 5 stalnih dne
vnih i noćnih veza za Dubrov
nik.

Korigirana je 
Murter. Polazak 
stao je isti, ali 
Splita pomaJenut 
14,30 sati.

Na potezu prema Erveniku, 
Kninu, Oklaju i ostalim općin
skim centrima nije došlo do iz
mjena, osim što je za Benkovac 
uvedena nova linija, sa polas
kom iz Šibenika u 8 sati i iz 
Benkovca u 13 sati — preko 
Skradina.
U povezivanju turističkih mje

sta na jx>dručju komune red 
vožnje je poboljšan, naročito 
u sezoni, i to tako da se prvi 
put za Pirovac uvodi stalna li
nija sa 5 polazaka u jednom i 
u drugom pravcu.

Uvođenje linije Šibenik — Vo
dice i Šibenik — Brodarica, sa 
14 polazaka dnevno u svakom

linija Split — 
iz Murtera o- 
je povratak iz 

od 11,30 na

pravcu i uz sniženu popularnu 
cijenu, omogućit će građanima 
da koriste kupališta u tim mje
stima.

Radi poboljšanja saobraćajnih 
veza sa okolnim mjestima, u 
večernjim satima uvest će se 
nova večernja linija Vodice, Pi
rovac, Tijesno, sa polaskom iz 
Šibenika oko 23 sata. Pored na
vedenih linija koje će održavati 
ATP Šibenik, kroz naš grad će 
prolaziti još 28 linija koje će 
putnicima i turistima omogućava 
ti korištenje autobusa u prav
cu sjever - jug, i to u razmacima 
od 15 minuta.

Za razliku od prošlih godina, 
u ovoj sezoni »Autotrans« Rije
ka uvodi direktnu vezu za Trst 
i Veneciju, te direktnu vezu sa 
Mariborom, Jesenicama i Uma
gom, i to pretežno sa polascima 
iz Šibenika. Isto tako, prvi put 
će se uspostaviti i veza za Ba
nja - Luku, koju će voziti banja
lučki »Autoprevoz«, sa polaskom 
iz Šibenika u 7 sati.

Da bi udovoljio potrebama, 
šibenski prevoznik se pobrinuo 
da na novim noćnim linijama 
poboljša udobnost putovanja. 
To će se postići uvođenjem no
vih kapaciteta, odnosno nabav
kom tri nove »karavele«, pored 
4 nova vozila za međugradske 
vožnje dnevnog tipa. Sva ta vo
zila, sa još nekoliko autobusa 
za lokalni saobraćaj (ukupno 
12), bit će isporučena do trav
nja ove godine. J. C.



PROTUPOŽARNA ZAŠTITA — PRIMARNU ZAD ATAK

HEUPOTREBLJIUI APARATI
Preventivno djelovati na širem planu, primarni je zadatak ne samo vatrogasne službe ne

go i svih građana, radnih organizacija i Institucija, istaknuto je na 22. godišnjoj skupštini Dobro
voljnog vatrogasnog društva Šibenik, koja je održana 26. o. m.

Ako se na taj način razvije djelatnost vatrogasaca i ako se građane upozna kako trebaju po
stupati da ne dođe do požara, onda je nesumjivo da će društvena zajednica imati manje nesreća i 
manje materijalne štete, a članovima društva ostat će dovoljno vremena da se stručno uzdižu i da 
razviju ostale aktivnosti.

Na skupštini se živo rasprav
ljalo o opremi i adaptaciji dru
štvenog doma, pa je izražena 
puna pomoć u pronalaženju 
sredstava na kompletiranju va
trogasne opreme te u sudjelo
vanju u radovima na dogradnji 
društvenog doma. Skupštinari 
su također ukazali na potrebu 
što skorijeg pregleda postojećih 
aparata za gašenje požara u rad
nim organizacijama i ustanova
ma. Pri tom je naglašeno da se 
tim aparatima ne poklanja do
voljna briga od strane organa 
upravljanja, jer ih je veći broj 
gotovo neupotrebljiv. Isto tako 
je skrenuta pažnja mjerodav
nim faktorima da se što prije 
ugrade hidranti u novoizgrađe- 
nim stambenim predjelima, kao 
što su Metenize, Crnica, Rokić, 
Mažurica i Buale.

Dobrovoljno vatrogasno dru
štvo učestvovalo je prošle go
dine na svim takmičenjima: 
općinskom, kotarskom i na II I  
međunarodnom vatrogasnom na
tjecanju koje je održano u 
Karlovcu. Na toj priredbi na
stupilo je odjeljenje podmlat- 
ka, koje je u vrlo oštroj kon
kurenciji zauzelo prvo mjesto 
i time postiglo najveći uspjeh 
otkako postoji ovo društvo.

Za tako polučeni uspjeh. Me
đunarodni tehnički institut za 
preventivnu zaštitu i vatroga
stvo dodijelio je DVD Šibenik 
zlatnu medalju. Na skupštini 
su takmičarima podijeljene di
plome, koje im je uručio dosa
dašnji predsjednik DVD Josip 
Ninić. Diplome su dobili braća 
Joško, Enko i Slobodan Mehić, 
zatim Drago Bačić, braća šime 
i Roman Vlahov, Luka Viljac, 
Josip Cigić, Zoran Mikulandra 
i Paško Aužina.

U protekloj godini na šiben
skom području registrirana su 
52 požara, u kojima je materi
jalna štete iznosila oko 20 mili
juna dinara. Međutim, brzom 
intervencijom Profesionalne va
trogasne jedinice i DVD u 27 
požara nije pričinjena nikakva 
materijalna šteta, što predstav
lja velik uspjeh vatrogasne

službe i njenih članova.
U osvrtu na nedostatke reče

no je da jedan manji broj sta
nova od ukupno 111 nije poka
zao dovoljno aktivnosti i zala
ganja, bilo to kad se radilo u 
gašenju požara, bilo to u dru

gim vidovima aktivnosti.
Skupštinari su na kraju iza

brali novi upravni i nadzorni 
odbor. Za novog predsjednika 
jednoglasno je izabran Drago 
Živković, penzionirani oficir.

( j )

Aluminijum za Šibenik i Kidričevo
u prva dva mjeseca ove godine stiglo je u šibensku luku oko 4.000 to

na aluminija u blokovima iz SSSR-a, namijenjenog tvornici »Boris Kidrič«.
Tokom ove godine brodovima »Višegrad«, »Dravograd«, »Novigrad« i 

drugima bit će iz Sovjetskog Saveza isporučeno ovoj tvornici 20.000 tona 
aluminijskih blokova.

U šibensku luku dolazi i teret za Kidričevo, koji se onda željeznicom ili 
cestovnim saobraćajem prevozi do odredišta.

Na slici: Aluminij u šibenskoj luci.
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Mi vam ne možemo pomoći
Kupovina tehničke robe sadrži u sebi, pored primamljivog izgleda, i 

prilično nepoznanica u pogledu kvalitete i tehničke ispravnosti. Potrošač, 
na primjer, uzima štednjak, bojler, radio-aparat, televizor ili nešto drugo, 
ali nema mogućnosti da ono što kupuje detaljno ispita. Kod nekih proizvo
da to je zapravo i nemoguće učiniti. Ostaje mu, dakle, da robu uzima na 
rizik, u nadi da će skupi proizvod ipak funkcionirati. Ima, na kraju 'i 
jednu satisfakciju koju nosi u džepu, a to je — garancija I

Ako nešto nije u redu, postoji 
garantni rok u kojem će se ne
dostatak ukloniti. Samo, garan
cija je ponekad slaba utjeha.

Ima mnogo primjera koji 
svjedoče o tome da su potro
šači već prvoga dana upotrebe 
nekog aparata morali dolaziti u 
prodavaonicu i razočarano re
klamirati kvar ili nedostatak, 
te tražiti zamjenu aparata. Ali, 
takve reklamacije nema. Poslo
vođe sliježu ramenima i upozo
ravaju na garantni list, tj. da 
aparat može jedino — u ser
vis!

Zamjena se ne smije vršiti!
Ako servisa nema u gradu, a- 

parat kreće na svoje putešestvi- 
je do ser\'isnc radionice proiz
vođača. Može li se aparat i pu
tem oštetiti? Naravno, ali to ćc

urediti oni u servisu, koji su 
dužni da otklone kvar u roku 
od 10 dana. Tako stoji u »Služ
benom listu« br. 17-62. od 25. IV 
(strana 308).

Ako to nisu u stanju, onda su 
obavezni da u roku od 60 dana 
ZAMIJENE svoj proizvod ili da 
vrate iznos cijene u novcu. Ga
rantni rok pomiče se za 60 da
na unaprijed. Za sve to vrijeme 
potrošač ostaje u neizvjesnosti, 
nervozan i nezadovoljan.

Ako se aparat ipak popravi, 
on se vraća potrošaču. Ali, na 
putu se može dogoditi da se po
novo pokvari. Tada se ponavlja 
ista procedura . . .

Kakva je u tom slučaju 
STVARNA zaštita potrošača?

On se u svojim nevoljama o- 
braća trgovini i tu protestira —

tražeći ispravne aparate za svoj 
novac. Jer, on nema ništa s 
proizvođačem. Ali, u trgovini ga 
odmah »razoružaju«: »Mi vam 
ne možemo pomoći, jer smo mi 
samo posrednik između proiz
vodnje i potrošnje, između tvor
nice i vas! Sve što možemo u- 
činiti je to da vam aparat upa- 
kiramo i otpremimo na po
štu!«

Pritisnut tom logikom i pro
pisima, potrošač se povlači. O- 
staje mu jedino da u sebi jadi- 
kuje za svojim novcem.

.A njegovo POVJERENJE?
Ono je tu sporednog značaja. 

Jer, on je jedinka, slučaj. Jedan 
među tolikima koji su bili sret
nije ruke . . .  J. C.

Kako nagraeJivati 
ratdnike novatore

u jednoj radnoj organizaciji trebalo je nagraditi radnika koji je pokazao izvanredno zalaga
nje i izvan svoga radnog mjesta i vremena u svom kolektivu. On je pridonio boljoj organizaciji po
sla i postigao znatne uštede. Bio je član radničkog savjeta, a upravo je radnički savjet trebao da do
nese odluku o nagrađivanju.

Razmotren je rad toga radnika i mogućnosti u okviru kojih hi se nagrada mogla dati.
Redali su se prijedlozi i radniku je bilo sve nelagodnije. Imao je utisak da prisustvuje ne

kakvom cjenkanju. Htio je i odbiti.

Nagradu je ipak dobio, ali mož
da duboko u sebi njome nije bio 
zadovoljan. Kazat će se: forma 
nije važna. Važno je ono što je 
u suštini te forme.

No, nije stvar samo u tome. 
Ima nešto hitnije, šire, kad se 
radi o nagrađivanju radnika, po
sebno onih koji se istaknu nova- 
torstvom i racionalizatorstvom 
u tehnološkom procesu proizvod
nje.

Prije svega, mi u sadašnjem 
trenutku ničim konkretno ne 
podstičemo radne ljude na teh
nička usavršavanja unutar rad
nih organizacija. Ona su, u stva
ri, na prilično niskom stupnju, 
kad se izuzmu »vanjske« investi
cije, veći zahvati, rekonstrukcije 
itd.

U nekim zemljama, naprotiv, 
takva tehnološka unapređenja u- 
nutar poduzeća, putem novator- 
stva i racionalizatorstva, uzimaju 
sve više maha.

Kada netko stvori uvjete za 
veći dohodak u radnoj organiza
ciji, kad ostvari uštede, kad us
pije da usavrši faze tehnološkog 
procesa, da intenzivira proizvod
nju ili direktno postigne bolju 
produktivnost rada, onda tome 
čovjeku pripada pravo na dio cr
noga što je ostvario. Ne samo 
kroz raspodjelu osobnih dohoda-

IZ PODUZEĆA ZA CESTE

Bitumen za cestu 
Drniš-Knin

šibensko Poduzeće za ceste 
ima i te kako mnogo posla da 
održi u normalnom stanju 1.075 
kilometara saobraćajnica na pod
ručju koje obuhvaća sedam ko
muna. Uz popravak cesta, a taj 
je posao veoma čest (pored osta
log, i zbog kiša koje izlokavaju 
saobraćajnice, naročito u zim
skim mjesecima), Poduzeće za 
ceste obavlja i modernizaciju 
i rekonstrukciju puteva na čita
vom tom području.

Kolektiv sa trenutno 420 zapo
slenih upravo obavlja moderniza, 
čiju ceste od Zadra prema Ninu, 
u dužini od oko 10 kilometara. 
Nadalje, Poduzeće za ceste vrši 
obimne pripreme za moderniza
ciju ceste od Drniša do Knina. 
Upravo je, u cilju dogotovljenja 
tih radova, nabavljeno 10 vagona 
bitumena. Kada će biti rekon
struirana cesta na čitavom pote
zu od Drniša do Knina, za sada 
nije moguće kazati. Stvar, naime, 
u dobroj mjeri ovisi o tome ko
liko će sredstava kninska komu
na dobiti iz Fonda za nerazvije
ne krajeve.

Da bi što bolje izvršavalo za
datke, Poduzeće za ceste nabavilo 
je ovih dana i stroj za cestograd
nju »Greder«, sovjetske proizvod
nje. Za nabavku toga suvremenog 
radnog pomagala kolektiv je iz 
vlastitih sredstava uložio oko 25 
milijuna starih dinara. S obzi
rom da se uskoro očekuju za
mašniji radovi, vjeruje se da će 
Poduzeće za ceste u glavnoj rad
noj sezoni zaposliti još oko 150 
osoba.

(B )

PLAN RADA SINDIKATA
Gdje i šta možete kupiti

Da bismo naše čitaoce obavijestili koje proizvode mogu kupiti u šiben
skim prodavaonicama, uputili smo se u malu »šetnju« gradom i interesirali 
se za artikle i cijene. Evo što smo saznali od poslovođa prodavaonica.

RADE PETKOVIC — »PEKO«: 
»Upravo smo nabavili ženske 
modeme sandale — stoje 7.200 
starih dinara. Ženske sandale sa 
potpeticama mogu se u našoj 
prodavaonici kupiti po cijeni od 
5.100 do 5.500 starih dinara. Mu
ške sandale (pletene) stoje 7.800 
starih dinara, a dječje kombini
rane cipele (brojevi: od 23 do 
30) prodajemo po cijeni od 3.850

starih dinara do 4.320. Gimna
stičke papuče zainteresirani mo
gu kupiti po cijeni od 840 do 
1.770 starih dinara. Zabilježite 
da raspolažemo i ortopedskim 
cipelama, a prodajemo ih po 
5.900 starih dinara. Na kraju, 
u našoj prodavaonici mogu se, 
pored ostalog, nabaviti dječje 
lak-sandale. Cijena: od 3.940 do 
4.260 starih dinara.« (B)

Na posljednjoj plenarnoj 
sjednici Općinskog sindikalnog 
vijeća, među ostalim, donesen 
je plan rada za ovu godinu.

Raspodjela i samoupravljanje 
u radnim kolektivima bit će 
prvenstvena briga sindikalnih 
podružnica u okviru društveno- 
^političke aktivnosti. S tim u 
vezi naglašena je potreba dalj
njeg razvoja u pravcu savlada
vanja teškoća koje stoje na pu
tu uv'ođenja stimulativnih obli
ka raspodjele i radničkog uprav
ljanja.

Nadalje, sindikat će težiti da 
se sa uspjehom riješe problemi 
privređivanja u komuni pa će 
na tom planu podsticati aktiv
nosti u okvim Skupštine općine 
i radnih organizacija, te ostalih 
zainteresiranih institucija.

Posebno će se voditi računa 
o ispitivanju mogućnosti dalj
njeg proširenja djelatnosti u 
»Palku«, »Reviji«, »D. Ronče- 
viću« i u Tvornici elektroda i 
ferolegura, kao i u oblasti trgovi
ne, saobraćaja i turizma.
Jedan od najvažnijih zadataka 

Općinskog sindikalnog vijeća 
bit će organiziranje diskusija o 
najaktuelnijim problemima 
školstva i zdravstva, o akti
viranju podružnica o obrazo
vanju radnih ljudi i pobolj
šanju kvalifikacione struk
ture kolektiva. Uz analize o 
problemima zapošljavanja, sin
dikat će se založiti za poveća
nje objekata na području re
kreacije d odmora članova rad
nih kolektiva i drugih institu
cija. ( j )

ka nego i izvan toga, jer je takav 
čovjek, takav radnik, pridonio 
svojoj organizaciji ne samo onim 
što je vidljivo i »opipljivo« u 
njegovu djelovanju, već i čitavim 
svojim višegodišnjim iskustvom, 
svojom praksom, svojom struč
nom spremom, svojim stavom, 
pa i svojom predispozicijom ko
ja ga podstiče na korisne akcije.

Nagrađivanje takvih ljudi ima 
i ekonomskog i moralnog oprav
danja.

Prešli smo fazu udamištva i 
kolektivnog entuzijazma iz doba 
obnove. Taj je entuzijazam sada 
modificiran. Njegova uvjetova
nost sa životnim standardom da
nas je i te kako prisutna. Ne mo
že se poreći da jedan današnji

novator i racionalizator svojim 
djelovanjem ne ispoljava težnju 
za podizanjem i svoga vlastitog 
standarda.

Zato njegovo nagrađivanje tre
ba da bude fiksirano i obavezno, 
tj. da postane element podstica- 
nja za nove akcije.

Bilo bi, stoga, izvanredno koris
no kad bi radne organizacije raz
motrile mogućnost da u okviru 
svojih sadašnjih pravilnika o ras
podjeli osobnih dohodaka unesu 
i posebne anekse kojima bi se 
određenije definiralo i predvi
djelo nagrađivanje radnih ljudi 
zaslužnih za pronalaske boljih 
rješenja u tehnologiji proizvod
nje.

J.C.

Nesreće na pruzi
Posljednja nesreća na željezničkoj pruzi Šibenik—Perković dogodila se 

17. veljače — u predjelu Ražine. Žrtva je bio 11-godišnji dječak koji je dos
pio pod kotače jurečeg vlaka. Uzrok nesreće. Da li nepažnja, nevrijeme, 
slaba vidljivost ili nešto drugo?

U posljednjih nekoliko godina takvi su udesi postali česti. Ranjavanje, 
sakaćenje i smrtni slučajevi nisu, na žalost, više nikakvo posebno iznena
đenje.

U stvari, čitava serija nesreća prošla je više-manje nezapaženo, uz tek 
poneku šturu registraciju u štampi, čak i bez uzbuđenja kakvi nas obuzimaju 
kad se radi o nesrećama u cestovnom saobraćaju.

Zbog toga imamo razloga da 
budemo zabrinuti, jer nas ljud
ski životi koji su izgubljeni na 
pruzi od Šibenika do Perkovića 
opominju da bi trebalo poduze
ti neke efikasne mjere kako ta 
pruga ne bi jednoga dana dobi
la stravični naziv »pruge smrti«, 
sa svim onim što takav epitet 
može značiti.

Na svoj način simptomatično 
je to što se najveći broj nesre
ća dogodio krivnjom onih koji 
su bili žrtve.

No, da li je u čitavom tom 
zbiru »subjektivnih propusta« i 
nepažnji bilo i takvih okolno
sti koje bi da nisu postojale, re
zultirale manje tužnom bilan
com?

Ne govori li ta činjenica da 
neke mjere predostrožnosti, ma
kar i u svome objektivno ogra
ničenom obujmu, nisu bile po
duzete?

To je pitanje koje zadire i u 
rad staničnog i drugog osoblja 
na ovoj pruzi, kao i u rad dru
gih faktora. Zar se, na primjer, 
nije moglo energičnije upozoriti 
da je hodćinje prugom zabranje
no i po život opasno? Drugo, da 
li je postojao način da se gra

đanima koji stanuju u blizini 
pruge ili im ona služi kao »uli
ca« za dolazak u M 2mdalinu ili 
Ražine — dade do znanja da su 
takve šetnje pogibeljne?

Istina^ sami nesretni sluča
jevi su djelovali na ostale. Ali, 
građani su i.suviše lakovjerni i 
samopouzdani, jer svatko sma
tra da je »dovoljno« pažljiv i 
da se nesreća neće dogoditi »baš 
njemu«. A djeca? Šta da kažemo 
za djecu koja bez ičijeg nad
zora, a često i bez ičijeg znanja 
krstare tom piugom? Mogu li 
ona biti dovoljno oprezna? I 
posljednji slučajv govori da ne 
mogu.

Kada bi sami građani shvatili 
opasnost hodanjh prugom, us- 
kakanja i iskakanja iz jurečeg 
vlaka i pretrčavanja perona na 
stanicama, onda bi se broj ne
sreća sveo na minimum, ako ne 
i potpuno eliminirao. Međutim, 
to se ne događa, pa se na takvu 
razboritost ne može uvijek ni 
računati.

Trebat će zato nešto poduze
ti, ali ne samo sa strane željez
nice — nego i drugih faktora.

J. C.



MURTER CE DOBITI VODU I RESTORAN
I to uglavnom zahvaljujući zalaganju mještana

Prošlogodišnja turistička bilanca Murtera (mislimo samo na mjesto) izgledala je ovako: u 2.400 ležaja 
kućne radinosti, u 4 odmarališta, te u vikend-kućicama i auto-kampovima — boravilo je ukupno 8.473 domaća i 
strana gosta. Ukupni broj noćenja: 94. 594.

Ako raščlanimo te brojke, dobit ćemo da je u toku 1966. godine u Murteru boravilo 6.303 domaća i 2.170 
stronih gostiju. Domaći su ostvarili golemu većinu od ukupnog broja noćenja — blizu 74.0001

To je rezultat nastojanja Murterana u godini koja je u turizmu imala nekoliko ozbiljnih teškoća; relativno 
kasni početak sezone, očekivanje završetka mosta preko šibenskog kanala, trenutne teškoće privredne relorme, itd.

Održana godišnja skupština Turističkog društva Vodice

nepovoljna struRtui'a posjetllnco
u Vodicama je, uz prisustvo oko 100 članova, održana godišnja skupština Turističkog društva.
Izvještaj o radu društva u protekloj godini podnio je predsjednik Ante Roca.
Prošle godine u Vodicama je ponovo zabilježen pad turističkog prometa za 18 posto. Ostvareno je ukupno 

190.400 noćenja, od čega 38.000 stranih.

Treba naglasiti da je sve to 
Murter pos:tigao gotovo isklju
čivim korištenjem kućne radi
nosti (blizu 90 posto), i to uz 
nedostatak tekuće vode i suvre
menog restorana, te sa starim 1 
dotrajalim mostom u Tijesnu, 
što je bila ozbiljna zapreka au- 
tomobUistima. Osim toga, .Vlur- 
ter je bio bez ijedne sobe prve 
kategorije, usljed nedostatka 
propisanog komfora i sanitar
nih uređaja vezanih za tekuću 
vodu.

Pripreme za ovogodišnju turi
stičku sezonu Murtera svode se 
na dvije bitne potrebe: na do
vod tekuće vode u mjesto i na 
izgradnju modernog restorana 
na Slanici. Na obje te stvari 
sada se intenzivno radi, tako da 
je kanal za vodovod već isko
pan u čitavoj dužini. Samodo- 
prinosom u radnoj snazi i nov
cu dali su do sada mještani 
Murtera, Jezera i Betine vrlo 
mnogo zapravo najviše. Sada se 
očekuje da stručnjaci poduzeća 
»Vodovod« polože cijevi. Pred
viđa se da će to biti završeno 
do 1. lipnja ove godine.

Gradnja novog restorana za» 
početa je 15. rujna prošle godi
ne. No, kako su već pripremni 
radovi zakasnili za mjesec da
na, očekuje se da će restoran 
biti završen tek 1. lipnja, umje
sto prvog svibnja. Taj modemi 
objekt, koji će koštati 100 mi
lijuna starih dinara, moći će 
dati 600 obroka dnevno, a ra- 
spolagat će velikom terasom, 
restoranom klasičnog tipa i jed
nim dijelom na principu samo
posluživanja. Kada čitav objekt 
potpimo preuzme svoju fuiikci- 
ju, stari objekt na Slanici bit 
će srušen, čime će se osloboditi 
veliki prostor za sunčanje i pri
stup kampu.

J^oširit će se 1 prostori za 
kampiranje na Slanici, te po
staviti električno svjetlo i spro
vesti tekuća voda. Niz ostalih 
noviteta treba da upotpuni ono 
već postojeće i da osigura bolje 
usluge i bolji smještaj. Podu
zeće PTT iz Šibenika uredit će 
u Murteru poluautomatsku tele
fonsku centralu, što je do sada

bio veUkl nedostatak u PTT sa
obraćaju ovog mjesta.

Opskrbu u sezoni preuzimaju 
Zadmga i šibensko), poduzeće 
»Sloga«, koje će otvoriti pro
davaonicu tehničke robe. Dvije 
mesarnice preuzet će »Meso> 
promet« iz Šibenika, dok se ot
varanje treće predviđa u starom 
dijelu mjesta.

Pored novog restorana, ovdje će 
poslovati 1 zadružni restoran 
»Komat«, uz još tri privatne 
gostionice — koje mogu dati 
oko 200—250 obroka.

Saobraća će biti poboljšan,, ka
ko lokalnim, tako i međugrad
skim prugama — sa direktnim 
polaskom iz Murtera. Računa se 
da će biti najmanje 4 direktne 
međugradske linije.

Čistoći, higijeni, nasadima i 
čišćenju plaža posvetit će se po
sebna pažnja.
Turističko društvo Murter već 

je sklopilo aranžmane sa odma
ralištima za korištenje vikend- 
kućica u predsezoni i posezoni. 
Odmarališta će primati i »vanj

ske« goste, i to uvijek kad u 
njima bude mjesta.

Ovog ljeta Murteranl će na
stojati da više živosti unesu i u 
zabavno-kultumi život. Sada u- 
pravo očekuju program što će 
ga razraditi Centar za scensku 
kulturu i Festival djeteta iz Ši
benika.

0  izletima na Kornate i bli
žu okolicu ne može se reći ništa 
novo. Uglavnom, bit će nrivat- 
nih brodova za te svrhe, jer je
dan vlasnik ima dozvolu za 
obavljanje turističkih krstare
nja. Još nije sigurno da li će 
ove sezone za Kornate voziti i 
brod »Vir«, što je bio slučaj 
prošle godine.

1 na kraju: cijene dnevne 
prehrjuie kretat će se oko 2.000 
starih dinara po o.sobl, ručak 
1.000. večera 600 i doručak 400 
starih dinara.

Tako će Murter, tradicional
no stjecište domaćih turista iz 
Zagreba, Maribora, Beograda i 
drugih mjesta — dočekati po
četak ovogodišnje sezone.

J. C.

Dok je kod domaćih posjetila- 
laca opao broj noćenja za 29 po
šlo, kod inozemnih je zabilje
žen rekordan porast od 117 po
sto. Međutim, ako malo bolje 
pogledamo strukturu ostvarenih 
noćenja, onda je veliki podba
čaj domaćih posjetilaca uglav
nom zabilježen kod dječjih lje
tovališta, logora i feriialaca, da
kle posjetilaca sa slabom eko
nomskom moći.

Iz toga se dade zaključiti da 
Je struktura turista koji uosje- 
ćuju Vodice veoma nepovoljna. 
Stoga, kako je u Izvještaju reče
no, u buduče zadatke treba sta
viti i poboljšanje strukture po
sjetilaca.

U ukupnom turističkom pro
metu općine Šibenik Vodice 
čestvuiu s.T 20,7 posto, tako da 
ie svako treće noćenje na po
dručju općine ostvareno u Vodi
cama. U ukupnom prometu do
maćih turista Vodice učestvu
ju sa .3.5 posto, a u inoremnom 
tui'ističkom prometu .sa 1.5,6 po
sto.

U izv'cštaiu ie n-idaljc ukaza
no na neke od b^t'vh uzroka u 
on-adaniu turističkog prometa. 
To je u prvom redu itv'lite'a 
turističkih usluga, tj. nepovolj-

U susret turističkoj sezoni Mvalitetnife pripreme
GARANCIJA USPJEHA

S onim što je dosad učinjeno u pripremama za ovogodišnju turističku sezonu možemo biti više nego zado
voljni, istakli su članovi Predsjedništva Turističkog saveza općine na sjednici koja je održana prošlog tjedna.

Znatno kvalitetnije pripreme u gotovo svim mjestima priobalnog pojasa daju garanciju da će domaći i ino
zemni gosti biti daleko zadovoljniji nego protekle sezone.

Dosad su veliku aktivnost u 
pripremama pokazale trgovin
ske, ugostiteljske i zanatsko-ko- 
munalne organizacije, koje na
javljuju kvalitetnije promjene u 
smještaju, ishrani i prevozu 
gostiju. Uz tzv. ambulantnu tr
govinu, osjetit će se i efikasnije 
djelovanje komunalna-uslužnih 
djelatnosti i servisne službe. 
Tmistička društva, koja se — 
smatraju glavnim nosiocima tu
rizma na ovom području, u pri
premnom periodu nisu pokaza
la jednaku aktivnost. U tome su 
naročito zakazala turistička dru
štva u Šibeniku, Krapnju, Pri- 
moštenu i Rogoznici.

U SAOBRAĆAJU BEZ TEŠ
KOĆA
Cestovni saobraćaj u prijaš

njim godinama nije bio najbo
lje organiziran, pa je otuda bilo 
dosta prigovora. Ove godine, 
međutim, izgleda da će u toj 
grani biti daleko bolja situacija 
i da neće dolaziti do teškoća. 
Bojazan jedino vlada za prugu 
Šibenik — Murter, jednu od 
najfrekventnijih autobusnih li
nija. Na toj relaciji bit će po
trebno piove^ti broj autobusa 
tako da oni saobraćaju svakog 
sata ili da se uvedu dvije zaseb
ne pruge, jedna za Murter, a 
druga za Tijesno, dosad se put
nici iz Tijesna za Šibenik i o- 
bratno, zbog kapacitiranosti au
tobusa koji su saobraćali do 
Murtera, nisu mogli ukrcati.

HOTELI RASPRODANI, A ŠTA 
JE S KUĆNOM RADINOSTI?

Prema dobivenim informacija
ma, gotovo svi objekti komer
cijalnog ugostiteljstva raspro
dani su za ovogodišnju sezonu. 
To vrijedi za sve »Rivijerine« 
kapacitete u Pirovcu, Tijesnu, 
Vodicama, Zlarinu i Šibeniku. 
Situacija s ležajima u kućnoj 
radinosti sasvim je drukčija. O- 
sobito zabrinjava stanje u Šibe
niku. Prijašnjih godina od 700 
ležaja jedva da je bilo ispunje

no tek 200, i to u »špici« sezo
ne. Ali, ove godine broj gostiju 
bit će dvostruko veći nego lani, 
pa će neophodno trebati da do
đe i do kooperacije između »Pi- 
vijere« i kućne radinosti, s ob
zirom da »Rivijerini« objekti ne
će biti u stanju da prime sav 
višak turista. Mnogo povoljnija 
situacija bit će i u odmarališti
ma. Tako će npr. odmaralište u 
Rogoznici biti iskorišteno 120 
dana, dok će ostala odmarališta 
na ovom području biti ispunje 
na gostima do 70 dana.

Na propagandnom planu bit 
će ove godine utrošeno dvo- 
slniko više sredstava nego proš
le godine. Osim zajedničkog cje
nika ugostiteljskih usluga, što 
ga izdaju Biograd i Šibenik, u 
štampi se nalazi i regionalni 
prospekt na 36 stranica malog 
formata, koji izdaju turistički 
savezi općina Zadar i Šibenik. 
Turističko društvo u Vodicama 
dočekat će početak sezone s no
vim prospektom, a slične pro
spekte pripremaju i poduzeća 
»Rivijera« i »Primošten«. šiben
sko hotelsko poduzeće ulaže 10 
milijuna dinara za prospekt ko
ji će biti objavljen u 50.000 pri
mjeraka. ( j )

Na posljednjem sastanku Savjeta za privredu Skupštine općine Šibenik 
raspravljalo se o ustanovljenju lovišta na području šibenske komune, lako 
mišljenja zainteresiranih nisu bila istovjetna, vjeruje se da je u sadašnjoj 
situaciji pronađen jedino mogući izlaz i da će sve strane, bez obzira na 
neke sitnije opaske, biti zadovoljne

Lovišta!
Na području Šibenske komune ubuduće treba da »egzistira« osam 

lovišta. Takav zaključak donesen je na posljednjoj sjednici Savjeta za pri
vredu Skupštine općine Šibenik. U tekst toga prijedloga unesene su i 
mnoge opaske što su ih na prethodnu stilizaciju materijala o lovištima bili 
uputili šibenski lovci.

Kazali smo već da će ubu
duće na našem području biti 
osam lovišta. »Plavi Jadran« u 
Vodicama zauzimat će površinu 
od 8.042 hektara, lovište Tijesno 
11.059 hektara, lovište Skradin 
18.775 hektara, lovište Primo-

šlen prostiral će se na površini 
od 8.350 hektara, lovište Rogoz- 
nica 6.602 hektara, lovište Lo 
zovac - Konjevratc na 5.791 hek
tar, a lovište Šibenik raspro
stranjeno je na 29.900 hektara.

Sva ta lovišta uvrštena su u

kategoriju sportskih lovišta i 
ona u prvom redu služe za re
kreaciju članova lovačke orga
nizacije. Ona organizacija koja 
gospodari lim lovištima može 
dopustiti građanima koji nisu 
članovi, kao i stranim držai- 
lianhr.a, sportsko lovljenje uz 
naplatu odgovarajuće naknade.

Savjel za privredu Skupštine 
općine Šibenik predvidio je i lo 
da se jedno lovište o.siaura za 
privredno lovsl'.'o. Riječ je n 
loi’ištu Srima - otoci, koje zau
zima površinu od 7.800 hektara. 
Savaze lovačkih društava b'o je 
nrotiv tistanovi ien ia toga lovi
šta. Međutim, Savjet za privre
du smatra d;t to lovište ima 
svoje ekonomsko i turističko o- 
pravdanje i da njegovo osniva
nje nije u suprotnosti s potre
bama lovstva i njegova unapre
đenja na području šibenske ko
mune. (B)

na struktura smještajnih kapa
citeta, koji su bili veoma slabo 
koništeni, jer se čitav turistički 
promet odvija kroz dva ljetna 
mjeseca. Tu je, nadalje, i V'oma 
slaba kvaliteta ugostiteljskih 
usluga, zbog veoma loše politike 
poduzeća »Rivijera«, koje je, 
kako je u izvještaju rečeno, di
skreditiralo Vodice kao turistič
ko mjesto — u očima turistič
ke publike.

Tokom prošle godine aktiv
nost turističkog društva odvija
la se u nastojanju da se uvje
ti za prihvat turista što više 
pobolišaiu.

Turističko društvo bilo je or
ganizator niza akcija na uređe
nju mjesta, dovodu vodovoda, 
urođen Li plaža, asfajtiranju i 
pošumljavanju.

Većina tih radova obavljena 
je na dobrovoljnoi osnovi, od 
strane samih članova društva, 
te školske djece i omladine. Vo- 
đičani su prošle godine izvršili 
dobrovoljnih radova u vrijedno
sti od 50 milijnna starih dina
ra.

Poseban interes na skupštini 
vlndno ic za noslovnu suradnju 
Turistačkog društva s poduze
ćem »Vodičanka«. Naime, ta je 
suradnja u javnosti izazvala ve
liko zanimanje, jer je tumače
na na razne načine, tako da su 
se mnogi neunućeni zabrinuli 
za sudbinu Turističkog društva.

Bojazan da će \'odice ostati 
bez turističkog društva nije bila 
opravdana, icr integracija niie 
imala za cilj da likvidira Tiiri- 
stičko društvo, nego samo da 
pripoji komerciialne poslove ko
je ie do sada oba^'liao Turist’ 
kii biro, a Turističko dn-'u-o ]>; 
i dalje clielovalo kao društvena 
organizacija u skladu s pravili
ma društva, le imalo svoje or
gane upravljanja i stalne izvore 
financiranja.

Na sk’j.pšlini je istaknuto da

Turističko društvo u sadašnjem 
sastavu i sa ovakvom organiza
cijom ne može više uspješno 
obavljati sve poslove, koji raz
vitkom turizma i intenzii'ira- 
njem turističkog prometa po
staju sve veći i koji prerastaju 
mogućnosti i kapacitete jedne 
društvene organizacije. To je 
prije svega nedostatak slmčniti 
kadrova, usitnjenost i nekom 
pletnost turističkih usluga, sla
ba organizaciona struktura itd.

Međutim, prcdstaiTiik Turi
stičkog saveza općine Šibenik o- 
širo sc suprotstavio ovoj pos
lovnoj suradnji.

Budući da skupštini nije pri
sustvovala potrebna većina da 
bi se mogla donijeti pravovalja
na odluka o tom pitanju, za
ključeno je da se uskoro održi 
izvanredna skupština, na koioi 
će sc raspravljali samo o lome.

9. OŽUJKA STIŽU PRVI
GOSTI

U filijali »Dalmacijaturista« 
saznajemo da će 9. ožujka stići 
u Šibenik prva grupa inozem
nih turista. Talijanskim kćet- 
ničkim brodom stići će stotinjak 
Talijana koji će za vrijeme je
dnodnevnog boravka razgledati 
najvažnije kulturno - historijsko 
i turističke objekte na području 
Šibenika. Istim brodom, 16. o- 
žujka, najavljen je dolazak još 
jedre grupe inoz-emnib luri:sta 
u Šibenik, i to mahom Talija
na.

Kako se saznaje, u toku ovog 
mjesecat Šibenik će posjetiti još 
nekoliko grupa stranih gostijlt 
iz drugih evropskih zemalja, ( j )

STA PRIPREMA 
„RIVIJERA**

Hotelsko poduzeće »Rivijera«, jedina radna organizacija na šibenskom 
podrućju koja se bavi komercijalnim ugostiteljstvom, predviđa da će ne sa
mo povećati promet i financijski efekt nego i do će gosti biti mnogo zado
voljniji nego prije.

Do 1. travnja ove godine svi 
objekti bit će potpuno spremni 
za doček prvih turista. Kakve 
zahvale »Rivijera namjerava 
poduzeti? Uz bojadisanje i kom
pletiranje inventara u hotelima 
»Krka« i »Jadran«, poduzeće će 
postaviti štekat pred Gradskom 
vijećnicom, gdje će gosti biti 
posluživani hladnim jelima, ka
vom li pićem. Na .slapovima K:‘- 
ke »Rivijera« će izvršiti proši
renje sadašnjeg parkirališta, a 
na kupalištu Jadrija, uz proši
renje šlckata, postavit će pose
ban štand na principu sam<> 
posluživanja.

Motel u Vodicama dobit će 
sasvim novi izgled- Pored ure
đenja plaže, izvršit će sc i bc- 
toniranje gata za pristajanje 
manjih plovni jedinica. Ma pl̂ ž̂i 
ćc biti ugrađeno i nekoliko tu- 
ševa, a u samom motelu pred

viđa se otvorenje aperitiv-bara. 
Oitav okoliš motela uredit će se 
tako da će, uz asfaltiranje pri
stupnih puteva, biti ozelenjen.

U hotelu »Borovnik« u Tijes
nu adaptiirat će se prostorija za 
pomoćno skladište, dok će u Pi
rovcu biti asfaltiran novi prik
ljučak na Jadransku turističku 
cestu. Do početka turističke 
sezone u Pirovcu će se otvori
ti i novi restoran sa 140 sjeda- 
ćih mjesta i prostranom tera- 
sam.

Po svemu sudeći, izgleda da 
će izvjesne zahvate obaviti i dru
ge ugostiteljske, komunalne i 
turističke organizacije ovog po
dručja. Sa sigunošću se može 
očekivati da će i uslužne djelat
nosti biti bolje organizirane i 
da ćc efikasnije djelovati nego 
u prošloj turističkoj sezoni, ( j )

Tri kratke vijesti
Prodavaonica cipela »Peko« 

dobit će uskoro nove prostori
je, koje su dosad bile vlasni
štvo šibenskog pogona »Dalina- 
cija-turista«, pokraj kavane 
»Medulič«. Za uređenje novUi 
prostorija »Peko«če utrošiti oko 
3 milijuna starih dinara. Novi 
prodajni prostor, suvremeno u- 
ređen, bit će dovršen notkraj 
lipnja ove godine. Buduće pro
storije — kažu u prodavao.nici 
»Peko« — pridonijet će daljnjem 
povećanju prometa, koji je pro
šle godine iznosio oko 65 miliju
na starih dinara.

Poduzeće »Izgradnja« ostvari
la je prošle godine promet od 
oko 2 milijarde i 200 milijuna 
starih dinara. Kolektiv danas

broji 560 zaposlenih. Radovi se 
izvode na više gradilišta. Pored 
ostalog, »Izgradnja« u b.lizini 
V'atrogasnog doma podiže pos- 
lovno-stambeni objekt sa 4 sta
na. Vrijednost građevinskih ra
dova iznosi oko 75 milijuiia sta
rih di:iara.

* i(
Počela je izrada konstrukcije 

mosta koji če biti postavi ien 
između kopna i Tijesna. Radovi 
— a tu mislimo i na montiranje 
mosta — bit če gotovi do počet
ka lipnja. Metalne konstrukcije 
izrađuje »Vellmir Škorpik«, a 
most če u svemu stajati biiz.u 
sto milijuna starih dinara. No
vi most bit če dug 22 metra, ši
rok 6 metara, a čelična kon
strukcija bit će teška oko 45 
tisuća kilograma. (B )



UREĐENJE VATROGASNOG DOMA

Na slici: Soferl kod Žaborlća moraju voziti vrlo oprezno.

MAGISTRALU IZA BRDA?
Jedan kilometar Jadranske turističke ceste iza Morinjskog mosta, u pre

djelu Žaborić, zadaje u posljednje vrijeme sve više glavobolje i vozačima i 
Poduzeću za ceste u Šibeniku.

Svakog dana sve se više pokazuje kako je nesolidno, reklo bi se čak i 
nemarno, izvedena gradnja toga »kraka« ceste i kako se likvidiranom po
duzeću iz Rijeke »Asfaltu« — zaista žurilo.

Gradnja te dionice počela je bez ikakve prethodne sondaže terena, iako 
se moglo sumnjati da će se nakon skidanja sloja kamenja naići na ilovaču. 
Na tu sumnju mogla je navesti i činjenica što se u blizini nalazi uvala Žabo- 
rić, te čitav jedan plato sa ilovačom i pijeskom.

Cesta je građena na zaista 
nemogućoj podlozi, te nije pro
šlo ni mjesec dana, a ona je već 
bila popucala i počela se odro
njavati.

Zatim je slijedilo njeno >-po- 
mjeranjc« u brdo i pravljenje 
novog usjeka. Rezultat je ono 
šio sc događa danas, jer ni ta 
»kiiTjrška intervencija« ni na
čičkano kamenje nisu dali traj
ni rezultat, već samo privreme
no rješenje. Na jednom dijelu 
podignut je i kameni potporni 
zid, ali ni on nije mnogo pomo
gao. Dapače, odroni zemlje bi
vali su sve veći i sve češći, pa 
i sve opasniji.

Nakon prošlog nevremena, or
kanskog juga i kiša, na tom 
predjelu nastala je prava pu
stoš: cesta je bila gotovo zakr
čena muljem, kamenjem i gra
njem, a došlo je i do odronja
vanja ogromnih blokova kame

nja i zemlje. U stvari, iznad ce
ste odronio se čitav jedan dio 
brda, tako da se kamenje mo
ralo razbijati dinamitom.

Radnici Poduzeća za ceste 
stupili su odmah u akciju i os
lobodili cestu, osiguravši je ko- 
liko-toliko od opasnijih odrona, 
ali to nije rješenje, jer opasnost 
i dalje prijeti, pošto se radi o 
ogromnim masama materijala 
koje bi trebalo otkloniti krup
nim strojevima i mehanizaci- 
jcm.

Mnogi smatraju da bi rješe
nje bilo u tome da se taj krak 
magistrale »prebaci« iza brda, 
po dijelu stare ceste. Za to rje
šenje navode mnogo razloga i 
izgleda da će se to jednom mo
rali učiniti, a pogotovo što je 
sadašnji kolovoz počeo pucati, 
od svojih rubova prema sredi
ni.

Tekst i snimci: J. C.

KonačnoI
Već godinama s dnevnog reda godišnjih skupština DVD Šibenik ne 

silazi pitanje konačnog uređenja Vatrogasnog doma. Taj još uvijek ne
dovršeni objekt, građen nekoliko godina prije II svjetskog rata, ni pro
storno a ni funkcionalno ne može odgovoriti suvremenim potrebama šiben
skog vatrogastva, s obzirom na rast privrede i na sve veće zahtjeve koje 
danas postavlja vatrogasna služba.

I Prostorije doma također su 
; prilično dotrajale i pretijesne, 
' pa ne daju šire mogućnosti čla- 
I novima da u slobodno vrijeme 

inzvijaju svoje aktivnosti. Osim 
adaptacije postojećih prostori
ja tčkoder se predviđa prošire
nje prostora prema sjevernoj 
strani, kako bi se dobile moder
no uređene društvene prostori
je.

Projekt za adaptaciju doma 
izradilo je projektno poduzeće 
»Plan«, a nosilac investicionih 
radova. Vatrogasni fond opći
ne, osigurao je podizanjem zaj
ma kod Osiguravajućeg zavoda 
pozamašna sredstva. Zasad se 
raspolaže sa oko 56 milijuna 
starih dinara. Međutim, ta 
sredstva neće biti dostatna za 
potpuno dovršenje radova, ka
ko je to projektom određeno. 
Stoga su DVD i Profesionalna 
vatrogasna jedinica uputili pre
poruku radnim organizacijama 
šibenske općine da svojim pri
lozima pomognu ovu veoma zna
čajnu akciju. Za uzvrat će Pro
fesionalna vatrogasna jedinica 
pružati stručnu pomoć na obu
čavanju vatrogasaca i na po
pravku osnovnih sredstava u 
vatrogasnim jedinicama radnih 
organizacija.

VRPOLJE
DOBROVOLJNIM RADOM
OSIGURALI 6 MILIJUNA

Vrpoljani su dobrovoljnim 
radom osigurali još šest mili
juna starih dinara za fond za 
elektrifikaciju sela. Naime, oni 
su prihvatili radove na rekon
strukciji primoštenskog vodovo
da u dužini od četiri kilome
tra. Teren su podijeljeli na no
sioce ugovora za elektrifikaci
ju, tako da svaki ima iskopati 
četrdeset metara vodovodnog 
kanala. Odmah su prionuli na 
posao. Najveća radna akcija ko
ju pamte Vrpoljani bila je ona 
u nedjelju na rekonstrukciji 
primoštenskog vodovoda. Neko
liko stotina stanovnika odazvalo 
se dobrovoljnom radu. Iskopali 
su više od dva kilometra kanala 
i izbacili oko 1.500 kubičnih me
tara materijala.

Za ovako dobru organizaciju 
rada treba zahvaliti drugu Anti 
Baiću, predsjedniku Socijalistič
kog saveza ovog mjesta.

U radovima na uređenju dru
štvenog doma učestvovat će i 
aktivni članovi Dobrovoljnoj va
trogasnog diuštva, koji će um
nogome pridonijeti da se sma
nje ukupni troškovi ovog inve
sticionog zahvala, koji će bez 
sumnje stvoriti povoljnije u- 
vjete za cjelokupan rad šiben
skog vatrogastva, ( j )

šdm

UMIRU OD GRIPE

Epidemija gripa koja je za
vladala u gradu proširila sc i 
na selo. Tćiko npr. saznajemo 
da u Vrpolji! ima nekoliko sto
tina oboljelih od gripe. U pos
ljednjih nekoliko dana umrlo je 
šest starijih osoba, što se ne 
pamti u tom mjestu. Smatra se 
da je gripa uzrok tako velikom 
broju umrlih.

Kola zdravstvene službe s li
ječnikom svaki dan su u tom 
mjestu.

Živko Petković I

O izvještaju o radu i nared
nim zadacima vode se diskusi- 

I je na sastancima organizacija 
i Socijalističkog saveza. Na tim 

skupovima također se predlažu 
i kandidati za općinske odbor
nike, zatim za predsjednika 
Skupštine općine Šibenik i kan
didati za novo rukovodstvo Op
ćinske konferencije SSRN.

Ti skupovi treba da se završe 
najdalje do 10. ožujka ove go
dine.

*  *  *

30-godišn]lca aluminijske in
dustrije svečano će se proslavi
ti u Šibeniku. Proslava će se 
obilježiti brojnim predavanji
ma o aluminiju i njegovoj pri
mjeni, te o razvoju ove grane 
industrije, koja je u Šibeniku 
počela djelovati nakon izgrad
nje tvomice aluminija u Lozov- 
cn — 1937. godine. Ova značaj
na obljetnica manifestirat će se 
i savjetovanjem što će ga orga
nizirati poslovno udruženje »Ju- 
gal«.

★  * *
Srednjoškolska omladina Ši

benika sudjeluje u radnim akci
jama na izgradnji sportskog
centra u Crnici, te na pošum- 
Ijavanju Šubićevca. U Općin
skom komitetu Saveza omladi
ne informirani smo da će se od 
1. ožujka ove godine i učenici 
o.snovnih škola uključiti u te 
akcije. Oni će izvoditi radove na 
kupalištu Jadrija.

* * ■»■
Novi Zakon o robnom prome

tu dozvoljava proizvođačima vi
na da svoje proizvode prodaju 
u konobama na području gra
da, ali ne u onim ulicama i 
predjelima u kojima je propi
sima cnćinskc odluke o općem 
rasnoredu poslovnih prostorija 
zabranjeno otvaranje manjih 
ugostiteljskih radnja i točioni
ca.

P>-va radna nesreća u ovoj 
godini dogodila se na gradilištu 
»Izgradnje« u predjelu Građa, 
gdje Uprava za plovne puteve 
podiže stambeno - poslovni o- 
ijjekt. U nesreći je smrtno stra
dala 53-godišnjia Mara Anić iz 
Skradina, koja je japanera stav
ljala u »košaru« na dizalici. Na 
osnovu dosad provedene istrd- 
ge jedan od japanera pao je na 
spomenutu radnicu, koja je pre
minula usljed zadobivenih oz

ljeda. ( j )

Mladi piju, a ugostitelji toče
lako ima propisa koji zabranjuju točenje alkohola

već pripitim građanima.
Naši ugostitelji, bilo privatni ili oni u društvenom sektoru, nemaju 

suviše skrupula kada se radi o točenju i prodaji alkoholnih pića mladim 
ljudima, posebno maloljetnicima.

Alkohol se toči i mladima i starima, u količinama koje se mogu konzu
mirati ili koje su dopuštene »stanju džepa«. Granica često nema.

Ne raspolažemo statističkim podacima koliko je mladih ljudi počinilo 
izgrede u izvjesnom razdoblju pod utjecajem alkohola, ali povremene 
kazne suca za prekršaje ukazuju da takvih ima znatan broj.

A koliko je onih koji uopće 
ne dolaze kod prekršajnih or
gana?

Ima propisa koji zabranjuju 
točenje alkohola već pripitim 
kategorijama građana, omladini 
ili pak onima koji su već alko
holizirani. Međutim, na to sc 
malo tko obazire, jer »svatko

ima pravo da popije koliko ga 
volja«. Pojedini gostioničari i 
konobari gledaju na takve ljude 
potpuno rai nodušno.

Iz pojedinih naših lokala (a 
kod nekih je to gotovo PRAVI
LO) često izlaze manje ili veće 
grupe polupijanih ili gotovo pi
janih mladića. To možemo vi

djeti u gradu, na ulicama i pred 
vratima privatnih gostionica, 
gotovo u svako doba dana, a 
posebno u večernjim satima.

Tko su ti mladi ljudi od ko
jih kasnije trpe prolaznici i ko
ji izazivaju izgrede na javnim 
mjestima, u kinematografima i 
drugdje?

Ima među njima mladih rad
nika iz okolice, ali i učenika ne
kih naših škola (što je veoma 
žalosno). No, dosta je i onih 
koji se odaju skitnji.

Treba li govoriti o tome ka
kav utisak na okolinu ostavlja 
napit dječak od 16 godina? Tre
ba li govoriti o tome što to zna
či za njegovo zdravlje?

s
harmo
nikom 
od šeste 
godine

Pored ovoga redovnog zanimanja, svatko se u slobodno vrijeme bavi 
još nečim. Jedan od takvih stanovnika našeg grada je i 41-godišnji tokar 
Bore Grbac, kojem harmonika predstavlja čas hobi, čas nuzzaradu. S njim 
smo upriličili razgovor i evo kako je on tekao.

Od kada se bavite muzi
ciranjem na harmonici?

— Prvi put sam uzeo u ruke 
harmoniku kad mi je bilo šest 
godina. Otada se od nje ne ra- 
stajem. Dvije godine kasnije, 
učeći sam, bio sam osposobljen 
u tolikoj mjeri da su me već 
pKJzivali da pjevam i sviram na 
različitim plesovima, čajanka
ma i sličnim priredbama. Goto
vo nije bilo svečanosti na ko
joj kao gost nisam nastupao, 
dakako uz harmoniku. Moja pr
va harmonika bila je »triesti- 
na« — dugmarica, a danas se 
služim instrumentom sa 80 ba
sova. Poslije rata, nakon što 
sam demobiliziran, ponovo je 
harmonika u mojim rukama, 
sve do danas. Sudjelujem na 
brojnim svečanostima u Rijeci, 
Zadru, Splitu, Omišu i drugdje, 
a naročito sam dragi gost na 
svadbenim svečanostima u Šibe
niku i u okolnim selima. S har
monikom sam učestvovao na vi
še od 500 pirova!

Kakav Je vaš repertoar?
— Vrlo je bogat i raznolik. Uz 

zabavne i narodne melodije 
moj repertoar je također ispu
njen poznatijim marševima. Na
ime, ja sam duže vrijeme svi
rao u Šibenskoj narodnoj glaz
bi, a punih trinaest godina bio 
sam član RKUD »Kolo«. Člem- 
stvo u tim institucijama oboga
tilo je moj repertoar.

Vi ste poznat 1 kao imi
tator?

— Pogodili ste. Član sam već 
poznatog sastava imitatora li
mene glazbe, s kojim sam na
stupao na nekoliko javnih pri- * 
redaba, pa i na televiziji. Uz 
pjevanje i sviranje na harmoni
ci, često izvodim i mali šalji
vi program, u kojem, na sebi 
svojstven način, karikiram »sla
bosti« mojih znanaca. Sve pri
sutne znam do suza nasmijati. 
Volim takav humor i njega dru
gi također vole.

Taj »posao« traži od vas 
dobru kondiciju. Da 11 je 
još Imate?

— Tu i tamo ima osciliranja. 
No, s današnjom kondicijom veo
ma sam zadovoljan. Znalo se 
ponekad dogoditi da tokom no
ći skočim s jedne na druge 
svadbenu svečanost. No, rekord 
u trajanju svakako drži slučaj 
u Debelom Brdu, u Lici, prije 
osam godina. Tada me na jed
noj svečanosti u tom selu har
monika nije napuštala puna 
tri dana i noći! Ali, zamora ni
sam osjetio.

Najdraža uspomena?
— U sjećanju će mi trajno 

ostati moje prisustvo na sve
čanosti koja je održana u Zla- 
rinu, kada je 1958. godine ovaj 
otok posjetio Predsjednik Repu
blike. Bio sam pozvan da, uz 
harmoniku, uveličam taj sveča
ni trenutak, rekao je na kraju 
našeg razgovora Bore Grbac, 
u v ij^  spreman za pjesmu i ša
lu. (JJ)

N A P A D I  
N A  V L A K

ili nestašna dječja igra
Dječje igre imaju svoje dimenzije i svoj obujam, pa i svoje granice. 

Međutim, jedan primjer pokazuje koliko se ponekad u igri može iči preda
leko.

Grupe dječaka na Baldekinu i Križu koriste za igru prostore koji ne sa
mo da su nepodesni — nego i opasni: neravni i kameniti tereni, usjeci, že
ljeznička pruga i drugi objekti.

Oblici tih igara predstavljaju »vjernu« sliku »akcija« iz nekih filmova.

To nćtm je, vjerujemo, svima 
i te kako jasno. Ako je tako, 
onda bi se mnogi u ovom gradu 
morali najozbiljnije angažirati 
u otklanjanju jedne loše poja
ve.

Treba napustiti misao da je 
ugostiteljima veižno napraviti 
što veći promet, pa i prodajom 
alkohola jer je to primitivno i 
neodgovorno kada se radi o om
ladini.

Pažljivim i sistematskim mje
rama ugostitelja i drugih dru
štvenih činilaca mogle bi se ot
kloniti mnoge posljedice nera
zumnog konzumiranja alkohola 
— od strane dijela mladih lju
di- J. C.

Tako se prije nekoliko dana 
grupa dječaka igrala kauboja i 
Indijanaca nad jednim željez
ničkim usjekom. Pritajili su se 
iza kamenja i izvukli »oružje«: 
pištolje, puške, lukove i strijele. 
»Indijanci« i »kauboji« odlučili 
su da zajedno — »napadnu« 
vlak! Kakav vlak?

Pa vlak koji je trebao uskoro 
stići, pravi putnički vlak. Jer, 
ako su već oni sami bili imita
cija likova iz filmova, pružila 
im se prilika da imaju — btir 
pravi vlak!

Bit će malo vike: »Bum! 
Bum! Oi »Hawk! Hawk!« i igra 
će biti završena.

Ali niie bilo tako. Kad je 
vlak naišao, zaredali su usklici, 
a onda ie poletjelo kamenje. Je
dan oveći razbio je prozorsko 
staklo vagona i ono je prasnulo 
u lice jednog putnika, koji je, 
posve slučajno, ostao nepovri- 
jeđen, i to zahvaljujući knjizi 
koju je čitao i koja ga je zašti
tila.

Putnici koji redovno putuju 
na toj pruzi kažu da su i takve 
»igre« — redovne!

Djeca, inspirirana filmom i 
strip>om, napadaju dakle na »do
bru i staru« Pacifičku željezni

cu. Samo, netko bi djecu mo
rao opomenuti šta, u stvari, 
predstavljaju — takve »igre«!

J. C.

JEDINA ZABAVA — KAR
TANJE

Vrpoljani veći dio svoga slo
bodnog vremena provedu u go
stionici, gdje se kartaju ili igra
ju balote. To je njihova tradici
onalna i  omiljena zabava. Kroz 
to se odvija i njihov kulturni i 
društveni život. Jedino omladin
ska organizacija s. vremena na 
vrijeme uvježba i  izvede kakav 
program ili organizira ples, ali 
samo za one do trideset godina.

Selo još nema struju, pa ne 
postoji ni televizor koji bi od
viknuo ljude od loše navike. I- 
pak nam se čini da bi dobro do
šla i šah-sala ih čitaonica, za što 
p>ostoji interes. Kada bi se to o- 
stvarilo, što je sasvim moguće, 
neki bi se rado odvikld tradicio
nalne zabave — kartanja!

— 2p —



PODACI S KOJIMA RASPOLAŽEMO GOVORE DA NA PODRUČJU NAŠE KOMUNE IMA BLIZU 
13 TISUĆA UUDI, ŽENA I OMLADINE KOJI NE ZNAJU NAPISATI I PROČITATI NI SVOJE VLASTI
TO IME I PREZIME, PA PREMA TOME ŠIBENSKA KOMUNA PO NEPISMENOSTI ZAUZIMA JEDNO 
OD PRVIH MJESTA U HRVATSKOJ

Poražavajuci broj nepismenih
I oni traže veća primanja

lako današnja situacija u pogledu broja nepismenih nije dobra, statis
tika govori da je nekada bilo znatno gore. Pojedina mjesta koja tada nisu 
imala ni četverogodišnju školu — danas imaju osmogodišnju. Međutim, 
koliko god se mi tješili nekadašnjim stanjem, brojka od blizu 13 tisuća ne
pismenih djeluje veoma zabrinjavajuće i rječito govori da bi trebalo što 
prije poduzeti šire akcije na opismenjavanju stanovništva.

Prema posljednjem popisu 
stanovništva šibenske komune 
stanje izgleda ovako; u Šibeni
ku i okolnim mjestima bilo je 
6.812 nepismenih, na primo- 
štenskom području 1.588, u 
skradiinskom kraju 2.226, na po
dručju Tijesna 1.021, a na vodič- 
kom području 956. Zanimljivo 
je  napomenuti da oko 70 posto 
nepismenih otpada na žene od 
16 do 60 godina.

Ima sela, naročito u bivšoj 
skradinskoj i primoštenskoj op
ćini, u kojima 50 posto stanov
ništva ne zna ni pisati ni čitati. 
U tim krajevima malo je na
stavnika i školskih institucija. 
Osim toga, to su najnerazvijeni- 
ji krajevi u našoj komuni. Broj
ka nepismenih u njima, a ujed
no i u čitavoj komuni, bila bi 
daleko poražavajuća da su me
đu nepismene uvršteni i oni ko
ji su nekada naučili pisati i kao 
takvi registrirani u pismene, 
iako su kasnije potpuno zabora
vili abecedu.

Kod ovih podataka ipak naj
više zabrinjava stanje među že
nama, jer ih najviše nepismenih 
ima između 16. i 45. godina živo
ta. Rašireno je, naime, mišlje
nje da žena nije ni za što drugo 
nego za čuvanje djece i kuče. 
I  nepismeni muškarci većinom 
su mlađi ljudi. Prošle godine 
podneseno je stotinjak prijava 
protiv roditelja čija su djeca 
odustala od daljnjeg školovanja. 
To, dakako, nije pomoglo, jer 
mnogi zbog neredovnog pohađa
nja nastave i »redovitog« pona-

Kuiturni mozaik
Lutkarska scena šibenskog 

Centra za scensku kulturu i Ka
zalište lutaka iz Zadra dogovo
rili su redovna uzajamna go
stovanja. Prvo gostovanje već 
je realizirano, jer su zadarski 
lutkari prošlih dana gostovali 
u Šibeniku i izveli zanimljiv 
dječji igrokaz »Šuma Stribo- 
rova« od Ivane Brlić - Mažura- 
nić. Djelo je režirao Zvonko 
Festind, a scenografiju i lutke 
dao je Branko Stojaković.

★  * *
Omladinska scena Centra za 

scensku kulturu gostovala je u 
Splitu, gdje je izvela dvije pred
stave komada »Mladost pred 
sudom« od Hansa Timajera. 
Splitski omladinci veoma su 
dobro primili izvedbu šibenske 
scene. Djelo »Mladost pred su
dom« izvedeno je dosad u Ši
beniku i okolnim mjestima — 
oko dvadeset puta.

*  *  *

Dramska sekcija TLM »Boris 
Kidrič« uskoro će ponovo poče
ti sa uigravanjem djela »Kon- 
fužjun u getu« od Petra Kuko
lje, koje je već doživjelo pre- 
mijernu predstavu. Redatelj je 
Josip Vikario, a scenografiju je 
dao Branko Friganović. Za vri
jeme turističke sezone dramska 
grupa TLM »Boris Kidrič« pri
kazat će to zanimljivo djelo u 
svim većim primorskim i otoč
kim mjestima.

JOSIP LUČIĆ

u utorak, 21. ovog mjeseca, u 
Šibeniku je u 62. godini života 
umro Josip Lučić, istaknuti sii- 
kar i portretista.

Rođen u veoma siromašnoj 
porodici, Josip Lučić je još u 
ranom djetinjstvu pokazivao a- 
finitet prema slikarstvu. Već u 
prvim godinama poslije I svjet
skog rata ističe se radovima u 
ulju 1 karbonu. Sudjelovao je 
na nekoliko kolektivnih izložba, 
koje su u Šibeniku bile priređe
ne između dva rata. Njegovi ra
dovi, pretežno pejzaži 1 portreti, 
rese prostorije niza privrednih, 
društvenih i kulturnih instituci
ja u Šibeniku. Čitav svoj život 
posvetio je slikarstvu i prije 
pola godine je penzioniran.

Zbog svoje skromnosti i ne- 
posre^ostl,' Josip Lučić je bio 
veoma cijenjen među brojnim 
građanima i prijateljima, ( j )

vijanja razreda »prerano« dođu 
do petnaeste godine — kada se 
ni po zakonu ne mogu prisiliti 
da završe osnovno obrazovanje.

Kako podići op>ći nivo obra
zovanja stanovništva, na kakav 
način »prisiliti« nanoge da se 
prihvate olovke i papira, jednom 
riječi, šta učiniti da se veliki po
stotak nepismenih stanovnika

naše komune smanji na najma
nju moguću mjeru — to je le
ma mnogih skupova. Ali, dalje 
od rasprava o toj delikatnoj i 
složenoj materiji nije ništa po
duzeto ili učinjeno. Tako je pro
pala i akcija Radničkog sveuči
lišta da se nepismeni u šiben
skim radnim organizacijama 
nauče čitati i pisati, pa i akcija 
Narodnog sveučilišta da održava 
tečajeve po selima. Brojka ne
pismenih u našoj komuni, me
đutim, takva je da poziva na 
a k c i j u .  Kada će do nje do
ći, uistinu je teško reći! (B )

Prosvjetni radnici zaposleni na području šibenske komune poboljšali su u 
posljednje vrijeme svoj lični materijalni položaj. Međutim, radnici zapo
sleni u kulturnim ustanovama ostali su na starim mjesečnim primanjima, 
pa zahtijevaju da se razmotri i njihov zahtjev za povećanje osobnih do
hodaka.

Biblioteka Općinskog sindikalnog vijeća raspolaže sa oko 5 tisuća knjiga.
Međutim, njih se nedovoljno koristi, 
radnim organizacijama ne brine o 
»pozabave«

to uglavnom zbog toga što nitko u 
tome da se proizvođači, uz ostalo.

Knjiie leže neproiltiine
Vjerujemo da sasvim mali 

broj naših sugrađana zna da bi
blioteka Općinskog sindikalnog 
vijeća raspolaže zanimljivim i 
raznovrsnim knjižnim fondom. 
Na policama te biblioteke smje
šteno je oko 5 tisuća raznih iz
danja. Pretežno su to djela s 
područja beletristike, ali ima i 
političke literature, te vrijednih 
stručnih knjiga. U keirtoteci bi
blioteke registrirano je oko 200 
članova. Oni su prošle godine 
pročitali blizu 3 tisuće knjiga.

Međutim, time ne možemo 
biti zadovoljni, a pogotovo što 
od ukupnog broja članova ni 
polovica nisu radnici. Zašto je 
tako? Ima razloga da vjeruje
mo — da dobar dio krivice leži 
u tome što se u šibenskim rad
nim organizacijama nitko ne 
brine o tome koliko proizvođa
či čitaju. Neki radni kolektivi 
raspolažu i vlastitim biblioteka
ma, ali je u mnogim knjižni 
fond nabavljen nestručno i kam
panjski. Izuzetak su, dakako, 
strnčne biblioteke u većim 
radnim kolektivima.

Budući da stanje ni izdaleka 
ne zadovoljava, čini se da bi o 
tome bilo već vrijeme da poraz

misle u prvom redu sindikalne 
organizacije. Jer, uistinu je šte
ta da 5.000 vrijednih knjiga teš
ko nalazi svoje čitaoce. (B)

U našem gradu sada djeluju 
tri kulturne institucije: Muzej 
grada Šibenika, Centar za scen
sku kulturu i Festival djeteta, 
te Gradska biblioteka. Neke od 
tih institucija nastale su prije 
tri godine integracijom. Vjeruje 
se da je koncentracija sredsta
va i kadrova opravdala taj 
zahvat, te se slobodno može re
ći da su tri preostale šibenske 
kulturne ustanove u posljednje 
vrijeme postale znatno aktivni
je.

Međutim, kulturni radnici ni
su zadovoljni svojim osobnim 
dohocima, pa urgiraju da se nji
hov zahtjev za povećanje mje
sečnih prinadležnosti već jed
nom stavi na dnevni red. Nai
me, u vrijeme kad je Skupština 
općine raspravljala o poveća
nju osobnih dohodaka prosvjet
nih radnika, iz dnevnog reda je 
izostao zahtjev što su ga u istom 
smislu podnijeli kulturni radni
ci, te o njemu nije raspravljano. 
Nešto kasnije su radnici zapos
leni u kulturnim institucijama, 
a ima ih oko 35, intervenirali i 
tražili podršku za svoj zahtjev 
kod Općinskog sindikalnog vije
ća.

Taj njihov zahtjev uglavnom 
se svodi na ovo; tražimo da nam

URNA ZA MUZEJ

O tome nam je Jakovljević re
kao nekoliko riječi;

»Moj otac je u mladosti ra
dio na Danilu, kao kovač. Već 
se tada znalo da se kod poje
dinih ljudi nalaze neki iskopa
ni stari predmeti. Tako je moj 
otac Ivo pronašao i ovaj pred
met. Vidio je da seljaci iz ove 
»kamenice« napajaju stoku. U- 
činilo mu se da to nije baš tako 
bezvrijedno, pa je »kamenicu« 
kupio i  donio kući. Za čitavog 

.života nije htio da je proda. Mi

to ove godine u- 
muzeju joj

Novi poi^on 
Transremonta^*

Drniški »Transremont« poduzima možda jednu od najznačajnijih akcija 
od svoga postojanja; osnivanje radionice za tehničko pripremanje vozila 
i u perspektivi auto-servis za teretna i osobna kola domaće i strane pro
izvodnje, te uz suradnju Skupštine općine — otvaranje prodavaonice auto- 
-dijelova. To su teme koje trenutno zaokupljaju ovaj vrijedni kolektiv i go
tovo sve Drnišane.

Sada u Drnišu postoji oko 500 
voznih jedinica, a broj pri\atnih 
osobnih i teretnih automobila 
naglo raste. Televizija je bila 
»)')rvo čudo« u kojem su se o- 
gledali Drnišani, a sada moto- 
rizacija pod svaku cijenu i bez 
obzira na odricanje. Poduzeći
ma i pojedincima postalo je 
održavanje motornih vozila naj
veća teškoća, jer za najmanji 
kvar odlaze u susjedne gradove. 
Auto - dijelovi su također bili 
problem, jer se priča da je go

tovo svakog dana netko odla
zio po auto - dijelove u Šibenik, 
Knin ili Split.

Kolektiv je bio svjestan te 
situacije i nastojao je da je u 
okviru svojih mogućnosti rije
ši. Ovih dana nabavljene su ma
šine u vrijednosti od 160,000.000 
deviznih dinara — za no\i po
gon. Odmah zatim bit će prim
ljeno oko 40 novih radnika me- 
tadne struke, čime će problem 
nezaposlenosti u komuni biti do
nekle ublažen, jer mnogi radni

ci te struke dobivaju sada ot
kaze u Boksitnim rudnicama i 
rudniku Siverić.

Pogon pripreme automobila 
za tehničke preglede i usluge, 
te servis u perspektivi — dobit 
će još veće značenje ukoliko ma
gistrala od Zagreba (Unskom 
trasom) iziđe kod Drniša, da bi 
se odatle granala u najbliže 
gradove srednjeg Jadrana. To 
bi otvorilo nove perspektive Dr
nišu, jer bi on tada bio pravi auto
mobilistički centai'. Koraci 
»Transremonta« bili bi samo 
jedan od uspjeha u tom prav
cu.

U poduzeću predviđaju da će 
plan od 1 milijarde, otvaranjem 
novog pogona, biti znatno pre- 
mašen. (S)

se osiguraju prosjeci osobnih 
dohodaka od 100.000 starih di
na za osobe sa visokom struč
nom spremom, 80.000 starih di
nara za osobe sa srednjom stru
čnom spremom i 60 tisuća sta

rih dinara za osobe sa nižom 
stručnom spremom. Konkretni- 
je govoreći, kulturni radnici tra
že da se njihova mjesečna pri
manja izjednače s primanjima 
prosvjetnih radnika. Ne zabo
ravljajući da je općinska bla
gajna prilično prazna, ipak se 
čini da je zahtjev kulturnih rad
nika Šibenika sasvim na mje
stu i da bi ga trebalo povoljno 
riješiti. (B )

Gostuju: Bečki gudački 
kvartet i Rama Jucker

Centar za scensku kulturu održava obećanje. Prije otprilike mjesec 
dana donijeli smo vijest o skorom organiziranju dva zanimljiva i kvalitet
na koncerta u Šibeniku. Sada konačno znamo sve pojedinosti o tome. 
Riječ je o gostovanju BEČKOG GUDAČKOG KVARTETA i violončeliste 
RAMA JUCKERA.

Bečki gudački kvartet gostovat će u našem gradu u utorak, 7. ožuj
ka. Kvortet sačinjavaju Zlatko Topolski i Tomislav Sestok (violina), Fritz 
Handschke (viola) i Wiolfgana Herzler (violončelo). Na programu se na
laze djela Haydna, Rovela i Beethovena.

Violončelist Rama Jucker gostovat če u Šibeniku 14. ožujka. Na kla
viru će ga pratiti Zdravko Dušak iz Zogrebe. Oni će izvesti djela Cho- 
pina, Kodalya i Stravrnskog. Zobilježit ćemo da se oba ta gostovanja 
organiziraju u okviru muzičkih priredaba »7 koncerata u pretplati«, i to 
u foajeu zgrade Kazališta. (B)

Jedna stara urna za spaljenje ljudske kosti, još iz rimske epohe,_ nalazi 
se već blizu pedeset godina u dvorištu kuće br. 3 u Ulici Ive Zaninovića 
(kod Doma zdravlja).

Kako je ta stara »kamenica« (tako je nazivaju 
dospjela u posjed Vilima Jakovljevića, mlađeg čovjeka i 
3 u toj ulici?

ukućani i susjedi) 
vlasnika kuće broj

si im da ćemo 
činiti. Uostalom, u 
je pravo mjesto.«

U Muzeju grada rečeno nam 
je o čemu se radi. Profesor 
Zlatko Gunjača objasnio nam 
je da je to zaista iskopana ka
mena urna — iz rimskog perio
da!

»Spaljivanje kostiju umrlih 
bilo je neko vrijeme uobičaje
no. To su radili i bogati i siro
mašni, samo su se njihove ur
ne razlikovale. Ona o kojoj je 
riječ mogla bi bili iz ranijeg 
rimskog doba, ali je to teško 
kategorijski utvrditi i tačno vre
menski odrediti.

S prednje sirane te urne, uok
vireno u profilaciju, je natpisno 
polje, na kojem su ispisane ri
ječi posvete bogovima (D. M. — 
Dis manibus . . .), a ispod toga 
je uklesano i ime pokojnika, 
koje je dosta oštećeno.

I na ovoj je urni, poput slič
nih, morao postojati teški ka
meni poklopac u obliku timpa- 
nona ili krova«.

Čitava urna je inače neošte
ćena osim dijela natpisa. Vje
rojatno će se uskoro i ona naći 
u lapidariju Muzeja grada.

Na čemu sada radite?
lako Šibenik nema mnogo umjetnika i kreativnih kulturnih radnika, ipak 
sa zadovoljstvom možemo reći da nekoliko umjetnika konstantno radi i 
priprema nova djela.

PETAR BILUŠIC, književnik:
»Neprekidno radim. Ovih dana 
najviše mi vremena odnosi ru
kopisna korektura nove oduže 
proze ili romana, ne znam ni 
sam što će na kraju ispasti. Pi
tale za lemu? Akluelna je i 
vjerujem da će, ako ugleda 
svjetlo dana, biti interesantna 
za čitaoce. Inače, pripremio sam 
za štampu i zbirku pjesama za 
odrasle.«

DRAGUTIN MEIC, redatelj:
»U ustanovi režiram komad »Ve
lika uzbuna« od naše sugrađan
ke Milunke Luše. Dobar tekst.
Mislim da će to djelo, nakon 
šibenske praizvedbe, obići još 
mnoge jugoslavenske pozornice.
Sočan i znalački pisan tekst.
Općenito — mislim da mi sami 
nekako, da se lako izrazim, 
ne cijenimo dovoljno naše \la- 
slitc snage. A njih, kao što »Ve

lika uzbuna« potvrđuje, ima do
sta.«

ANTE BELAMARIC, dubore- 
zac; »Obuzet sam svojom sko
rom izložbom u Beogradu. Mis
lim da izlazak pred beograd
sku publiku predstavlja \’eliki 
ispit. Izložit ću dvadesetak eks
ponata. Trenutno dovršavam 
rad pod nazivom »Večernje sije
lo«. Mislim da sam u to djelo 
unio nešto čega do sada nije 
bilo u mojim radovima. No, 
najbolje je pričekati izložbu.«
NIKOLA BAŠIC, dirigent »Ko

la«: »Naše društvo priprema 
nov cjelovečernji koncert. Sve 
su to uglavnom nove kompozi
cije i s njima ćemo se uskoro 
predstavili šibensoj publici. Svi 
naši članovi zdušno vježbaju. 
Postoje izgledi, premda do sada 
ništa nije utanačeno, da gostu
jemo u Francuskoj. No, o tome 
kasnije«. (B)

Zanimlfivi podaci
Prema podacima Zavoda za zapošljavanje u Šibeniku, evi

dentno je da se u posljednje četiri godine smanjuje broj osoba 
u radnom odnosu. U »šumi« brojki uočljiv je, međutim, podatak 
da se u ukupnom broju zaposlenih — povećava učešće ženske 
radne snage.

................. 84.092 žiteljaEvo podataka koji o lome go- 
\orc: 1963. godine na području 
naše komune živjelo je 81.070 
osoba. Radnu knjižicu te godine 
imalo je 19.339 osoba. To znači 
da jc bilo zaposleno 23,8 posto 
stanovništva. Od ukupnog broja 
zaposlenih 25,1 posto bile su 
žene.

No, godinu dana kasnije na 
području komune bila je eviden
tirana 81.821 osoba, a radnu 
knjižicu imalo je 19.340 osoba. 
Godine 1965. u radnom odnosu 
nalazilo se 18.685 osoba — dak
le 655 osoba manje. U ukupnom 
broju zaposlenih bilo je 26,5 
posto ženske radne snage.

Međutim, prošle godine od

naše komune po
sao je imalo 18.195, a to znači 
samo 21,6 posto stanovništva. 
Dakle, u četiri godine broj za
poslenih smanjio se za 1.144 o- 
sobe. Od toga broja bilo je 27,4 
POSlO žena.
Inače, na regionudrniške i šiben

ske komune prošle godine je bilo 
zaposleno 26.606 osoba, a 1964. 
godine bilo ih je 1.630 više. Na 
kraju, po ptostolku zaposlenosti 
u odnosu na ukupan broj sta
novništva šibensko - drniško po
dručje znatno zaostaje za repu
bličkim prosjekom, jer u čitavoj 
Hrvatskoj taj postotak iznosi
24,3 posto, a kod nas 17,3 pto- 
sto. (B )



Naš suradnik je proveo blic-anketu na pitanje: Koje će mjesto na kraju 
ovogodišnjeg prvenstva zauzeti šibenski drugoligaš?

S ^ o u v ^ t i
četvrto

Iduće nedjelje počinje normalni prvenstveni »pogon« drugoligaških eki
pa. Naš ligaš gostuje u Varaždinu i odmjerit će snage s tamošnjim »Var- 
leksom«. S tim u vezi, proveli smo anketu medu igračima, funkcionerima 
i navijačima. Molili smo ih da nam odgovore na pitanje; KOJE ĆE MJESTO 
NA KRAJU PRVENSTVA ZAUZETI »ŠIBENIK«? Evo odgovora;

ANTE GRGIC: »Mislim da 
bismo mogli zauzeti i treće 
mjesto. Naravno, u tom slučaju 
potrebno je da nekoliko bodova 
donesemo s gostovanja. Prvak 
će biti »Maribor«.

BOŠKO MILJEVIć: »Realno 
gledajući, cilj bi nam trebao bi
ti da obranimo četvrtu poziciju 
iz jesenskog dijela prvenstva.Me- 
đutim, ako uspijemo probijediti 
»Maribor«, »Lokomotivu«, »Tre- 
šnjevku«, »Slobodu« i još neke 
na svom terenu, mogli bismo 
zauzeti i bolje mjesto«.

VINKO SUPE: »Nadam se 
trećem mjestu. No, ni plasman 
među prvu šestoricu nije neus
pjeh. »Mariboru« jedini konku
rent može biti zagrebačka »Lo
komotiva«.

JOZO BEGO; »Bio bih zado
voljan četvrtim mjestom. Ako 
igrači budu igrali požvrtvo\mo, 
a oni to ponekad znaju, moglo 
bi biti i bolje. Da nam je finan
cijskih sredstava . . .«

ANĐELO ARALICA: »Jedno 
od prvih pet mjesta!«

ANTE ŽERAVICA: Plasman 
slabiji od p>etog mjesta bio bi, 
po mom mišljenju, neuspjeh. 
Nadam se četvrtoj poziciji. 
Ali . . .«

TEČAJ ZA 
NOGOMETNE SUCE

Podsavez nogometnih sudaca 
u Šibeniku organizira svake 
godine po jedan tečaj za ispita
ne nogometne suce. Tako će i 
ove godine, i to već u ožujku, 
započeti jedan takav tečaj. Sve 
zainteresirane osobe koje žele 
postati nogometni suci treba da 
se najkasnije do 15. ožujka ove 
godine jave Podsavezu nogomet
nih sudaca (zgrada DTO »Par
tizan«).
Na području Nogometnog pod- 

saveza Šibenik djeluje danas 
petnaestak sudaca sa više ili ma
nje uspjeha. Uz ostale kategori
je, na području ovog podsaveza 
djeluju i dva savezna suca — 
Cmogaća i Bašić. (! )

MIRKO SPAHIJA: »Da nam 
je Roru, Nadovezu, Žaju . . . I- 
pak, zauzet ćemo treće mjesto. 
Prvak »Maribor«.

MARKO ERCEG: »Treće mje
sto realan je plasman.«

ANTE N IN Ić : Teško je prog
nozirati. No, kad već inzistira- 
te — očekujemo plasman izme
đu trećeg i petog mjesta«. (B )

TREĆA REDOVNA GODIŠNJA SKUPŠTINA NOGOMETNOG 
PODSAVEZA ŠIBENIK

Povećati 
broj klubova

Većina nogometnih momčadi podsaveza Šibenik oskudijeva u finan
cijskim sredstvima. Mali broj klubova raspolaže pogodnim igralištem. Ako 
se želi unaprijediti nogomet, neophodno je poraditi na povećanju broja 
klubova. To su, uglavnom, najznačajnije konstatacije godišnje skupštine 
Nogometnog podsaveza Šibenik.

Skupštinari su izabrali novi 
Upravni odbor, a sačinjavaju 
ga: inž. PAVE BUJAŠ, predsjed
nik, ŠIME ŠUPE, potpredsjed
nik, BOŠKO KARAĐOLE, tajnik 
STIPE ZJAČIC, financijski ru
kovodilac, te DRAGO RAK, JO
SIP CRNOGACA i STOJAN 
MILETA. Skupštinu je u ime 
Nogometnog saveza Hrvatske 
pozdravio Ivo Mrčić.

Ekipa šibenskog drugoligaša pretrpjela je tri poraza u prijateljskom 
odmjeravanju snaga s prvoligaškim momčadima. lako ti porazi ne moraju 
biti zvono za uzbunu — nazire se činjenica da naši igrači nisu najbolje 
pripremljeni za nastavak prvenstva.

Igrali su slabo
Kažu - bit će bolje

Nzu'edne nedjelje počinje pr
venstvena trka za bodovima. 
Naš drugoligaš na proljeće bra
ni četvrtu poziciju — odličan 
plasman jesenske etape. Da li 
će »Šibenik« u tome uspjeti?

Ako je suditi po igrama koje 
je predveo u pripremnom raz
doblju (osim one s beograd
skim »Partizanom«), teško bi se 
to moglo dogoditi. Naime, radi 
se o tome da nekoliko ključnih 
igrača šibenskog drugoligaša i- 
gra dosta slabo, indolentno i 
bez žara — kao da čuvaju no
ge. Strijelci su nespretni, a ne
kim prvotimedma nedostaje 
kondicije. Cesto se igra smuše
no, itd.

Najbolja potvrda tih zapaža
nja bila je utakmica s proljskim 
prvoligaši^ »Lokomotivom« iz 
Košića. Poraz od 0:1 ne treba 
uzimati previše ozbiljno, ali s 
onakvom igrom »Šibenik« mo
že računati da će mu proljeće 
biti i te kako tmurno.

Razočarani gledaoci, željni 
dobrog nogometa, rijetko su 
kad vidjeli svoje ljubimce da 
tako loše igraju. Blizu tisuću 
gledalaca mnogo se više dosa
đivalo nego radovalo. Jednom

Juniori - i!ija brisa ?
Prema odluci republičkog nogometnog foruma, na proljeće se ne- 

odloživo mora formirati juniorska liga od četiri ekipe. Ligu će sačinja- 
voti jurviori šibenskog drugoligaša, »DINARE« iz Knina, drniškog DOSK-a 
i »Rudara« iz Siverića. Natjecanje će se odvijati po dvostrukom bod-si- 
■stemru. Ako spomenute ekipe ne uspiju formirati juniorske sastave, snosit 
će sankcije, koje mogu biti i veoma drostične.

Ta odluko Nogometnog saveza Hrvatske sasvim je na .mjestu. 
Rodi se, noiime, o tome do se kod nos do sodo jurrionskim ekipama pri
davalo malo pažnje. Sredstva, kadar i briga — sve je to bilo .skoncen- 
trirano na ono 15 do 20 članova .prve ekipe. Da je uistinu tako, naj
bolje govori primjer »Šibenika«, koji glavninu .prvotimoca odvajkada 
regrutira iz redova juniorske ekipe, za razliku od drugih timova.

Čija su briga juniori? Do sada su u gotovo svim klubovima na to 
slijegali ramenima. Ubuduće, međutim, neće biti šale. Štoviše, bit će 
potrebno da juniorske, pa čak i pionirske sostave formiraju i klubovi 
koji se natječu u podsaveznoj ligi. A da će od togo biti koristi za sve 
klubove — sasvim je suvišno govoriti! (B)

riječi — napustilo je stadion 
»l^ d e  Končara« neraspoloženo.

Da li su im Bižaca, Superba, 
Žaja (Frkić), Marenci, Milje- 
vić, Grgić, Grubić, Aralica, Žepi- 
na, Marinić i Ninič mogli priu
štiti ugodnije poslijepodne? Vje
rujemo da su mogli i  da su tre
bali, da su na to bili obavezni!

(B )

Skupštinari su, pored ostalog, 
raspravljali i oe potrebi da se 
ponovo oživi rad »Poleta« iz Za- 
blaća i »Radnika« iz Vodica, 
koji su do prije 3 god. igrali vid
nu ulogu u šibenskom nogometu. 
Bilo je također govora i o in
cidentima koji se učestalo do
gađaju u Tribunju, gdje jedan 
dio neodgovornih gledalaca vrši 
presiju na suce da »gledaju 
kroz prste« domaćim igračima.

Govoreći o financijskoj situa
ciji klubova učlanjenih u Nogo
metni podsavez Šibenik, istak
nuto je da se u najlošijoj situa
ciji nalazi vrijedni kolektiv »Po
žara« iz Skradinskog Polja. Bu
dući da troškovi natjecanja ra
stu, moglo bi se lako dogoditi 
da neki klubovi odustanu od 
službenih nastupa.

Na skupštini je istaknuto da 
su suci uglavnom veoma dobro 
obavili svoj posao. Bilo je go
vora i o kvaliteti predvedenog 
nogometa, pa su se skupštinari 
složili da je, naročito u posljed
nje vrijeme, došlo do uspona u 
kvUiteti. To se, uz ostalo, ima 
zahvaliti i  stručnom trenerskom 
kadru. No, da su uvjeti pod 
kojima klubovi rade iole po
voljniji, nogomet u Šibenskom 
podsavezu pošao bi rapidnim 
koracima naprijed. (B )

Razgovor s Fabijanom Vidovićem, bivšim omladinskim državnim prvakom 
u jedriličarskoj klasi »cadet« i jednim iz plejade čuvenih šibenskih je
driličara

Još Će se čuti ?
Niz indicija upućuje na zak

ljučak da će jedriličarsko dru
štvo »Val« ponovo oživjeti svo
ju aktivnost, i to već uskoro. 
Naime, proslavljeni jedriličari 
»Vala« — IVICA VATAVUK, AN
TE KELAVA, ANTE VUCIC, 
MIRO MATIJAŠEVIC, EDO CI- 
NOTI, IVO IVANCEVIC, DA
VID MATULJA, JOSO OLIVA- 
RI, FABIJAN VIDOVIC i drugi 
već uskoro će dobiti dostojne i 
nasljednike. U vezi s tim razgo
varali smo s Fabijanom Vidovi
ćem, bivšim omladinskim dr
žavnim prvakom u klasi »ca
det«.

— Bit će bolje — rekao je 
Vidović. Dosadašnja situacija 
bila je neodrživa, jer je naš klub 
raspolagao samo brodovima kla
sične gradnje, koji su dva to tri 
puta teži od brodova s kojima 
sva ostala jugoslavenska jedri- 
ličarska društva treniraju i na
stupaju na regatama. Pored to
ga, naši brodovi nemaju tako
zvana dakron - jedra (jedra od 
sintetičkog materijala). Sve je 
to i te kako otežavalo normalan 
rad, tako da posljednjih nekoli
ko godina nismo uspjeli postići 
ni jedan ozbiljniji uspjeh. Na
bavka novih brodova pružit će 
priliku da se u društvo privuče 
veći broj mladića, pa će naj
kvalitetniji među njima, potpo
mognuti »starom gardom«, već 
naredne sezone pokušati prodor

u vrh Jugoslavenskog jedriličar- 
stva. Nadam se da će nas u to
me potpomoći i Jedriličarski 
savez Hrvatske, koj i nam j e prij e 
tri godine dodijelio jedan ka
det. Drugi klubovi dobili su ta
da mnogo više. (B )

Sportski mozaik
Stolnoteniseri »Šibenika« dali 

su nekoliko stotina dobrovolj
nih radnih sati na uređenju 
klupskih prostorija. Na tom po
slu .naročito su se angažirali 
Andrić, predsjednik STK »Šibe
nika«, i trenerska ekipa. Danas 
STK »Šibenik« broji oko 100 
članova, uglavnom pionira i ju
niora.

* * *
Ekipa »Rudara« iz Siverića 

marljivo se priprema za pro
ljetni dio prvenstva Nogomet
nog podsaveza Šibenik. »Rudar« 
je na kraju jesenske trke za 
bodovima zauzeo prvo mjesto, 
sa tri boda prednosti ispred 
šibenskog »Metalca«. Ekipa će 
na proljeće biti pojačana, jer su 
joj pristupila dva talentirana 
nogometaša. (B )

MALI OGLASNIK 
PRODAJEM dvosobni useljiv 

stan. Obratiti se: Ulica Borisa 
Kidriča 77, obitelj Zjačić.

IZVAHFORME
Tjedan dana prije početka 

proljetnog dijela prvenstva, ši
benski drugoligaš odmjerio je 
snage s podsaveznom ekipom 
»Rudarom« iz Ljubije. Susret 
nije donio pobjednika, a mla
dići Zvonka Tedllnga igrali su 1 
ovaj put veoma slabo.

Tokom čitavog susreta nije se 
vidjela ni jedna zrelija akcija, 
a gosti su uz malo više sreće 
mogli slaviti i pobjedu. Tako se 
i ovoga puta može konstatirati 
da se »Šibenik« nalazi izvan 
forme. Svi njegovi igrači igrali 
su slabo, a tek su nešto bolji

bili Žaja i MUjević. Golove za 
domaću ekipu postigli su Po
drug i Marenci.

Jedina novost ovog susreta je 
u tome što se na mjestu lijeve 
spojke u prvom poluvremenu 
pojavio branič Podrug. Susret 
je uglavnom dobro vodio Grubi- 
šić iz Šibenika, a kuriozitet je i 
u tome što su momčadi igrale 
p^ed potpuno praznim gledali
štem.

Na kraju, zabilježit ćemo da 
je u drugom poluvremenu po
magač Marenci propustio šansu 
da realizira jedanaesterac. (B )

O H v l j e s t
Poduzeće za izvoz-uvoz i unutrašnji promet drvetom i proizvodima 
od drveta »ŠIPAD« Sarajevo — Samostalni pogon Šibenik — u 
Šibeniku na svom skladišnom prostoru ima;

— rezane grade j/s svih dimenzija i klasa u neograničenim 
količinama,

— rezane grade crnog bora I, II i III klase svih dimenzija,
— rezane građe hrasta i jasena u svim dimenzijama i klasama,
— brodskog poda, parketa (bukovog i hrastovog) svih klasa 

i dimenzija i iverice,
— panel i šperploča svih klasa i dimenzija,
— gredica pilanih i oblovine — različitih dimenzija,
— letova — kao i ostalog materijola za potrebe građevinske 

stolarije.
Navedenu gradu i proizvode od drveta potrošači mogu nobaviti po 
pristupačnim cijenama — na veliko i malo. Također osigurava ogrjev
no drvo za potrebe radnih kolektiva po cijenama proizvođača.

»ŠIPAD« ŠIBENIK

ŠUMSKO GOSPODARSTVO ŠIBENIK

O B A U I J E S T
o slobodnom radnom mjestu

Popunjava se slobodno radno mjesto 

LUGARA-ČUVARA
šuma za lugarski rajon Konjevrate, uz pokusni rod u 
trajanju od 20 dona.

Radno mjesto predviđeno je samo za muškarce.
Pored općih uslova za zasnivanje radnog odnosa, radnik mora 
da raspolaže:

školskom spremom; završena osmoljetka,
stručnom spremom: polukvalificiranog radnika, odnosno
da ima sposobnosti za uprožnjeno radno mjesto.

Osobni dohodak prema Pravilniku o raspodjeli osobnog dohotka. 
Ponude se primaju do 10. III i podnose s sektoru stručnih 
službi poduzeća.

O B A V I J E S T
Obavještavamo svoje cijenjene potrošače i građane da smo 
snizili cijene muškim odijelima, bolon-montilima i sakoinM. 
Sniženje je izvršeno kako slijedi: muški balon s uloškom 255 
novih dinara (310), 149 (229), muški balon s postavom 132 
(193), muško odijelo 260 (385), 240 (353), 160 (292,56), 180 
(215,27), 175 (344,99), 175 (329,99), 295 (390), muški sako 150 
(206), 70 (115,92), 126 (180) i muške hlače 35 (65,70), 95 (126,96). 
U zagradama su označene dosadašnje cijene 
Preporučamo bogat izbor odjevnih predmeta.
Posjetite našu prodavaonicu I

»SLAVONIJA« OSIJEK 
Prodavaonica Šibenik

OD SRIJEDE 
DO SRIJEDE

KINEMATOGRAFI

»ŠIBENIK«: premijera američ- 
ikog filma — MORITURI — 
(do 5. I I I )
Premijera američkog filma — 
OPERACIJA STRIJELA — (6. 
do 12. H I)

»20. APRILA«: premijera doma
ćeg filma — bROJ — (do 2. 
I I I )
Premijera domaćeg filma — 
DO POBJEDE I DAUE — 
(3—5. I I I )
Premijera njemačkog fUma — 
TAJANSTVENA GROBNICA — 
(6-9 . I I I )

»TESLA«: premijera američkog 
filma — KRITICNAV TACKA 
—(do 5. I I I )

Premijera sovjetskog filma — 
KAKO DA VAS ZOVEM — 

(6—7. I I I )

DEŽURNA UEKARNA
Do 3. I I I  — Centralna — Ulica 

Borisa Kidriča.

Od 4. do 10. I I I  — Varoš — Uli
ca bratstva i jedinstva.

ROĐENI
Ivica, Ante i Marije Janjac; 

Željko, Marka i Marije Aužina; 
Alenka, Ante i Marije Višić; 
Sandra, Vlatka i Šonje Kovač; 
Petar, Ivana i Volge Budiša; 
Valentina, Sretka i  Rajke Tin- 
tor; Nikola, Ante i Luče Špadi- 
na; Radmila, Milovana i Ane 
Miletić; Natali, Berislava i Si
rnice Juraga; Nikica, Bože i Ve
sele Mihaljević; Dražena, Ante 
i Darinke Plenča; Branimir, Jo
vana Bulaja i Nedilje Radovčić; 
Irena, Drage i Marije Zorčić; 
Ksenija, Ante i Jele Matić; Boš- 
ko, Ilije i Ljubice Knežević; Mi-

rela, Borisa i Senge Plavčić; Jo- 
vica, Milana i Kate Perišić; Na- 
talij aj Ive i Ivanice Škoton; Kru- 
noslav, Bože i Marije Lokas; Zden- 
ka, IvanaiJerke Delale; Joško, 
Krešimira i Divne Rastić; Mate, 
Ive i Marije Gaoina; Joško, Sti- 
pe i Marije Kulušić; Branka, 
Gojka i Rosande Novaković; 
Svjetlana, Vinka i Marije Jur- 
ković; Darko, Vladislava i Ma
rije Bojanić; Nataša Lalić, Mu- 
harema i Dragice Kasum; Seni- 
ja, Slavka i Ankice Papak; Ves
na, Jakova i Jovanke Mandić; 
Sandra, Aleksandra i Olge Jova- 
nović; Danijela, Jose i Jerine Bu- 
rić; Željko, Bartula i Tereze Ce
renja; Ariana, Zvonimira i Vla
dimire Žeger; Ante, Ivana i Ma
rije Šego; Frane, Dume i  Ane 
Petković; Lidija, Jure i Zorke 
Janjoš; Željko, Vinka i Darinke 
Aras; Irena, Nedjeljka i Dra
gice Rošini.

VJENČANI
Jakov Ninić i Olgica Mihaj- 

lović; Jakov Caleta i Rajka Sla- 
vica.

UMRLI

Jakov Ivić, star 65 godina; Iv- 
ka čikara, stara 77 godina; Paš
ko Konjevoda, star 71 godinu; 
Matija Kale, stara 75 godina; 
Radovan Kalik, 3 godine; Mara 
Anić, 53 godine; Marki Laura, 
star 81 godinu; Joso Lučić, star 
62 godine; Lujka Marov, stara 
85 godina i Sime Kardum, star 
85 godina.

SAOBRAĆAJNE VEZE 

VLAKOVI

ZA ZAGREB u 9.45, 19.04 (pri
jelaz u Perkoviću — preko 
Like) i 22.42 sati (preko Bos
ne — direktna kola).

ZA BEOGRAD u 19.04 sati (di
rektna kola).

ZA SPLIT u 3.11, 6.51, 14.49,
19.04 i 22.42 sati.

ZA KN IN  u 6,31, 9.49, 14.49,
19.04 i 22,42 sati.

BRODOVI

RIJEKA — DUBROVNIK 
(brza)
dolazak iz Rijeke četvrtkom 
u 3.25 sati,
odlazak za Rijeku nedjeljom 
u 2135 sati (vrijedi do 18. o- 
žujka 1967. godine).

AUTOBUSI

ZA ZAGREB u 19 sati (preko 
Rijeke).
ZA DUBROVNIK u 5.15, 9.30 
i 11.30 sati
ZA RIJEKU u 5.45, 7.45, 9.15, 
9.45, 10.15, 13, 1430, 16.30, 19, 
22 i 23.30 sati.

ZA SPLIT u 5.15, 6, 6.30, 7, 
7.30, 8, 8.30, 930, 10, 10.30, 11, 
1130, 12, 12.30, 1330, 14, 14.45, 
16, 17, 17.15, 18.15, 18.30, 20.30 
i 23.15 sati.

»ŠIBENSKI LIST«
Izdaje i štampa: Novinsko izda

vačko poduzeće »štampa« 
Šibenik

Direktor: MIRKO KNEŽEVIĆ 

List uređuje redakcijski kolegij

— Glavni i odgovorni urednik —
JOSIP GRBEUA

Uredništvo: Šibenik — Ulica Pe
tra Grubišića 3 — Telefon ured
ništva 25-62 — Rukopisi se ne 
vraćaju.

— Mjesečna pretplata za SFRJ 
200 (2) dinara, za inozemstvo 400 
(4) dinara — Tekući račun: 
Služba društvenog knjigovod
stva — filijala Šibenik 34^1^ — 
Telefon štamparije 22-28 i 29-53,

Meteri:
MIRKO GRCIć 

ANTE VUKICEVIC


